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SUSIVIENIJIMO LIETUVIU 
AMERIKOJE ORGANAS

New York, N. Y. 10001 - 1973 m. Vasario - February 16 d 66 METAI

SLA 85-UJU METU SUKAKTUVINIS 
VAJUS PRATĘSIAMAS.

PRANEŠIMAS APIE
NAUJAS LENGVATAS

SLA Vajaus komisija savo 1973 m. vasario 3 d. susirinkime, New 
Yorke, patikrinusi SLA 85 m. sukakties vajaus eigų, padarė eilę nuta
rimų, kurie naujiems nariams teikia ypatingų lengvatą.

1. SLA 85-ųjų metę vajus su visomis anksčiau nustatytomis taisy
klėmis bei lengvatomis pratęsiamas. Dabartiniai susitarimai su orga
nizatoriais tebeveikia ir toliau. _

Laike Šio vajaus visoms reguliarioms apdraudoms - tiek sveikatą 
patikrinantiems, tiek sveikatos nepatikrinantiems - nuo pirmų metu 
duoklių suteikiama 20% nuolaida, o pradedant antruosius metus pritai
komos regularios duoklės- Reiškia, įsigydamas “medical” apdraudę, 
aplikantas sumoka 80% pirmųjų metų duoklių, o sekančiais metais jau 
moka reguliarias duokles. Non-Medical apdraudos atveju, aplikantui 
suteikiama 20% nuolaida nuo duoklių, šalia įprastos 10%nuolaidos nuo 
Non-Medical mokesčių lentelių. Sekančiais metais jis moka regulia
rias duokles su 10% nuolaida.

2. Visiems aplikantams, dar nepasiekusiems 60 metų amžiaus, kurie 
įsirašo laike šio vajaus į V-l apdraudos klasę (Viso amžiaus mokėji
mą), suteikiama nuolatinė 10% nuolaida.

3. Tik šio vajaus metu duodama ypatinga lengvata visiems SLA na
riams kurie nori pridėtinės apdraudos arba kurių apdraudos pribręs
ta (kaip V-3 ar V-X atvejais). Esantieji nariai gali atnaujinti savo 
apdraudas ar įsigyti pridėtines apdraudas, išpildydami Non-Medical 
aplikacijas, t', y., be sveikatos patikrinimo. Tokiu būdu nuo 60 iki 65 
metų amžiaus jie gali įgyti iki $1,000 apdraudos, o tarp 66 ir 70 meti/ 
amžiaus gali įgyti iki $500, naudojant non-medical aplikacijas.

• PASTABOS: visi nariai virš 60 metų privalo mokėti duokles pagal 
SLA Medical lenteles, nežiūrint to, kad išpildo aplikacijas sveikatos 
nepatikrindami.

Susidomėję šiomis ypatingomis lengvatomis gali kreiptis į SLA or
ganizatorius ar Kuopų finansų sekretorius, kurie yra aprūpinti vajaus 
informacijomis bei aplikacijomis. Taip pat galima kreiptis ir į SLA 
Centrų, 307 West 30th St., New York, N. Y. 10001

SLA VAJAUS KOMISIJA

THE SLA 85TH ANNIVERSARY 
DRIVE PROLONGED

REPORT ON NEW 
MEMBERSHIP DRIVE OFFERS

The SLA Membership Drive Committee during its February 3, 1973 
meeting in New York, after reviewing the progress of the SLA 85th 
Anniversary Drive, made innovations which grant new members spe
cial benefits.

1. The SLA 85th Anniversary Drive with all of its rules and offers 
is to be continued. The present agreements with our organizers are 
still in force.

During the Membership Drive, a straight 20% discount on first-year 
premiums is offered for all regular classes of Medical and Non
Medical Insurance. The applicant pays 80 % of his regular first year 
premiums, and in the succeeding years he pays the rugular premium. 
In the case of Non-Medical Insurance, the applicant is given the 20% 
discount from the Non-Medical Tables in addition to the regular 10% 
discount. In the succeeding years he pays his regular premium with 
the 10% discount.

2. To all applicants under age 60, who sign up during the remainder 
of this membership drive in the V-l Insurance Class (All-Life Pay
ments) a permanent 10% discount on the premiums is offered.

3. For the remainder of this 85th Anniversary Drive, a special of
fer will be made to all SLA members who want additional coverage or 
whose insurance has matured (for example, as in the case of V-3 or 
V-X). Present members can renew their insurance or obtain addi
tional insurance by filling out Non-Medical applications. From age 60 
to 65, the applicants can obtain up to $1,000 insurance, while those be
tween ages 66 and 70 can obtain coverage up to $500 by Using Non
Medical applications. •

NOTE: All members over 60 years must pay premiums according 
to the SLA Medical Tables, even though they submit non-medical ap
plications.

Persons interested in these special offers are advised to contact 
the SLA organizers or lodge financial secretaries, who have been pro
vided with membership drive information and applications. The SLA 
Business Office at 307 West 30th Street, New York, N. Y. 10001 may 
also be contacted. THE SLA MEMBERSHIP DRIVE COMMITTEE

AMERIKOS LIETUVIU TARYBA ATSIŠAUKIA I TAUTĄ!
Brangūs tautiečiai, Amerikos 

lietuviai!
Artėja Vasario 16-ta, Lietu

vos nepriklausomybės paskelbi
mo 55-toji sukaktis. Su skau
dančiom širdim minėsime ją.. 
Raudonasis slibinas mūsų tėvų 
kraštą tebetrypia, lietuvis jame 
beteisis tebėra, tikėjimas tebėra 
persekiojamas, tautos charakte
ris žalojamas. Minėsime tą dieną 
su tvirtu pasiryžimu nepailsti 
kovoje prieš baisią tarptautinę 
neteisybę — Lietuvos pevergi- 
* ' t

Paminėkime šią brangią 
mums šventę kuo tinkamiausiai. 
Kiekviename mieste, kiekvienoje 
kolonijoje, kur tik lietuvių ran
dasi Parodykime pasauliui kad 
Lietuvos laisvės klausimas yra 
vienas iš svarbiausių mūsų gy
venime, ir kad visuomet jis toks 
pasiliks. Siųskime rezoliucijas 
senatoriams, kongresmanams, 
gubernatoriams ir kitiems atsa
kingiems valdžios pareigūnams, 
prašydami užtarti mua teisin
goje mūsų kovoje už Lietuvos

Laisvės niekas neduoda. Rei- lieji mūsų broliai ir seserys. Ir 
kia ją iškovoti Reikia laisvę au- šiandien jie kančios ir ašarų 

aukas tebededa Mes džiaugia
mės jų drąsa ir pasiryžimu Mes 
didžiuojamės, kad esame tokios 

. šaunios UUtos dalis.

Amerikos lietuviai! Prisidėki
me prie laisvės kovos stipriau! 
Prisidėkime taip pat ir piniginė
mis aukomis! Vasario 16-tos 
proga aukokime Lietuvos lab-

‘ ( Tęst 2 puslapy )

komis išpirkti.

Daug aukų ant laisvės auku
ro yra sudėję tėvynėje pasikku-



Nejaugi tų dividendų reikia'mums? 
O gal jų reikia daugiau kam kitam?

Paskaitę pereitoje Tėvynės laidoje SLA Pildomosios Tarybos 
pranešimą, kad SLA nariams išsiuntinėjama $25,000 dividen
dais, daugelis narių, Kuopų veikėjų, tvirtų Susivienijimo draugų 
pareikštose nuomonėse - iš visų - išsiskiria viena. Ir ji taip 
aiškiai ir ryškiai išsiskiria, tarytum išlindusi yla iš maišo! -

"NEJAUGI MUMS AR JUMS TAIP LABAI REIKIA TU DIVI
DENDŲ?! Tokios, palyginti, mažos sumos atskiriems nariams 
tikrai nesudaro jokios atžymėtinai reikšmingos naudos. Bet - 
kai kam, mažiau laimingam, Susivienijimo nariui ar ir nenariui, 
tokios dividendų "nuotrupos" - gali tikrai praversti ir pagelbėti"!

SLA konstitucijoje juk yra numatytos: Bendra, Tautinė ir 
kitos svarbios Fondacijos, kurių visų tikslas gautųjų aukų 
turtą investuoti į duodančias pajamas nuosavybes ir kitokias 
vertybes, iš kurių gautos sumos skiriamos svarbiausiems rei
kalams: šalpoms ligoje, moksleiviams, našlėms ir našlai
čiams, pomirtinėms, tautiniams, kultūriniams ir švietimo rei
kalams bei jaunimo renginiams.

Į Tautinę Fondaciją įvairiems paskyrimams (ir be paskyri
mų) kiekvienam SLA Seime gaunama aukų. Jų atsiunčiama ir 
įvairiomis kitomis progomis. Kiekvienas Seimas tuo laiku aukų 
svarbiausiems reikalams ir paskiria. Pav., pernai SLA Sei
mas paskyrė stipendijoms, jaunimo renginiams, nuo potvynių 
nukentėju šiem s ir t. t.

Stipriai pažemiu tų narių nuomone, kurie gautuosius iš SLA 
Centro dividendų čekius tuoj pat pasirašytų - indorsuotų ir 
pasiųstų SLA Tautinei Fondacijai. Savo dividendo iš SLA in
vestment uždarbio dalį Fondacijai paskyrę tikrai busime visi 
laimingesni, žinosime kad toji mūsų nedidelė auka kam nors 
pagalbos reikalingam, tikrai pagelbės. Kai kurie pasielgia ir 
dar gražiau - prie SLA dividendo čekio, dar prideda ir savo 
čeki - aukai padidinti ir sudaryti "apvalią sumą".

Tokiu kilniu žygiu dar daugiau prisidėsime SLA gerą vardą - 
FRATERNALIZMĄ - aukščiau pakelti!

Raginu., visų tų pareiškusių savo nuomones., vardu gauna
muosius "skatikus" paaukoti SLA fraternaliniams fondams: Tau
tiškų Centų Fondui» Tautinei Fondacijai, Moksleivių Fondui ar 
Našlių-Našlaičių fondui. Jus nenubiednėsit, o fondacijos patur- 
t68* JONAS VALAITIS

( Atkelta iš 1 puslapio )

vinimui. Ir visas aukas nukreip
kime į Amerikos Lietuvių Tary
bą, kuri jau virš 30 metų rikiuo
ja Amerikos lietuvius į kovą ui 
tėvų krašto laisvę. Siųskime sa
vo aukas j ALTos centrą, 2606 
West 63rd Street, Chicago, DL, 
60629. Mūsų aukos prisidės prie 
sustiprinimo laisvės kovos už 
mūsų brangią Tėvynę Lietuvą.

Amerikos Lietuvių taryba: 
Dr. K. Bobelis, pirm., 
dr. VI Šimaitis, sekr.
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EUPHROSINE HIKUZIŪTĖ 
SLA Iždininkė, poiiraliuii 
divldtndų Cerius.

VASARIS — AMERIKOS 
LIETUVIŲ TARYBOS 

MfiNUO

DECLARATION OF INDEPENDENCE OF LITHUANIA

pareiškiame savo pilną’*, 
A L Tu pasitikėjimą.

Taigi ir šiais metais 
Amerikos Lietuvių Tarybos 
suruoštuose Vasario 16 mi
nėjimuose gausiai dalyvau
kime ir dar stambiau au
kuokime taip svarbiam rei
kalui — Lietuvos laisvini
mui. O visas surinktas au
kas be jokios išimties tie
siog siųskime ALTo cent
ram Dr. Steponas Biežis 
SLA DAKTARAS KVOTĖJAS

I

Nuo pat Amerikos Lie
tuvių Tarybos įsikūrimo 
prieš 30 metų Vasario 16 
minėjimai ir net visas šis 
mėnuo JAV lietuviai skyrė 
Lietuvos laisvinimui. Mūsų 
visos didžiosios ir daugel 
mažesnių organizacijų įsi
jungė į ALTą, kuria pilnai 
pasitiki ir visapusiškai re
mia.

Tai labai reikšmingas pa
triotinis reiškinys, kuris 
įgalina ALTą dirbti ir kal
bėti mūsų visų vardu.. Už
tat jo veikla vis plečiasi ir 
įgauna daugiau reikšmės, 
kas, suprantama, pareika
lauja vis didesnių jėgų ir 
finansinių išteklių, kuriuos 
mes patys sudedami, tuomi

After the last partition of the 
united Polish-Lithuanian state in 1795, 
Lithuania was subjugated by the Rus
sian empire and ruled by it until 1915. 
At the end of World War I, while 
Lithuania was occupied by Germany, 
independence was restored through the 
Declaration of Independence proclaim
ed by the Council of Lithuania (q.v.) 
on Feb. 16, 1918 in Vilnius. The text 
of the declaration read as follows:

“The Council of Lithuania (Lietuvos 
Taryba) in its session of February 16, 
1918 decided unanimously to address 
the governments of Russia, Germany 
ond other states with the following 
declaration:

“The Council of Lithuania, as a sole 
representative of the Lithuanian na
tion, on the bacis of the recognized 
right of self-determination of nations 
and of the decision of the Lithuanian 
Conference in Vilnius, September 18- 
23, 1917 hereby proclaims the restora
tion of an independent, democratically 
organized Lithuanian State, with Vil
nius as capital, and the abolition of all 
political ties which have existed with 
other nations.

“The Council of Lithuania also de
clares that the foundations of the Lith
uanian State and its relations with 
other states' must be finally determined 
by a Constituent Assembly (Steigia
masis Seimas) to be convoked as soon 
as possible and elected by all the in
habitants of Lithuania.“

A postscript was added to the de- . 
Claration: “The Council of Lithuania 
in informing the Government of ..........
.............. to this effect kindly requests 
recognition of the Independent State 
of Lithuania.“

The Declaration of Independence 
was signed by all twenty members of 
the Council who had convened for that 
purpose in the great assembly hall of 
the Lithuanian Committee for the 
Relief of War Victims on Grand 
Street (Didžioji gatvė) in Vilnius. The 
Declaration of Independence was to 
have appeared in Lietuvos Aidas (The 
Echo of Lithuania), a newspaper pub
lished in Vilnius by the Council of 
Lithuania. When the proof sheets of 
the newspaper were shown to the Ger
man military censor he crossed out 
the entire first page with the declara
tion. This meant that legally the news
paper with the declaration could not 
be published. Consequently about 500 
copies of the newspaper were printed 
secretly (Tuesday, February 19, 1918) 
and distributed all over the country. 
But the day before (February 18) the *

text of the declaration appeared in 
Berlin newspapers (Vossische Zeitung, 
Tagliche Rundschau, Kreuzzeitung) . 
and was read in the Reichstag the 
same day. The declaration reached 
Berlin through unofficial channels and 
aroused varying reactions in German 
political circles. The German Govern
ment looked very unfavorably on the 
matter and enjoined German news
papers not to publish the text and to 
make no comment regarding this de
claration. The Chancellor of- Germany, 
Georg von Hertling, in a letter of Feb. 
21 to the Lithuanian Council demanded 
that the Council return to its earlier 
decision, called the Resolution of De
cember 11, 1917, which had proposed 
a firm and permanent federation with 
Germany after the war. The Council 
of Lithuania refused to do this and 
explained that it was too late to re
voke the Declaration of Independence. 
It could only be implemented when 
Germany lost the war and the first 
Government of Lithuania was formed 
on Nov. 11, 1918 (see Council of Lith
uania).

February 16 became an historic day 
and national holiday. It was appro
priately celebrated during the period 
of Lithuanian independence and is still 
observed by Lithuanians in the free 
world. Since Soviet Russia occupied 
Lithuania during World War II, com
memorating February 16 has been pro
hibited; nevertheless this important 
day is remembered by the people and 
revives the hopes for freedom.

Declaration of Independence printed in “Lietuvos 
Aidai“ (Vilnius. 1918)

LIETUVOS TARYBA 
skelbk

Lietuvos nepriklausomybę 
bletuvos Tarybų mvo posėdyje vasario m. 16 d- 

KM® m. vienu baisu nutarė kreiptu, | Rusijos. Vok*- 
Ujos Ir kitu valstybių vyriausybes šiuo pare(M(fmu: į

bietuvos Taryba. kaipo Vienintelė lietuvių tautos 
atstovybė. remdamos prlpažintųjo tautų apsispren- ' 
dim© teise ir lietuvių Vilniaus kon^nc^os nutarimu 
rugsėjo m. 18-28 d WT metais ubutate etoto-

eeetota eietoerkwta Lietuve* ueietybe 
esi eeettae tfILBIUJE ir tų valstybe atskirianti 
nuo vbų valstybinių ryšių, kurie pro buvf su kitomis 
tautomis.

imp mm hrjM rnsm, m Idthivos valstybės pa
mate ir Jos sartyktas n kitomis valstybėmis privalo 
gatateai Mstatyti klok gaitoa grtkbau sulauktas Steigia 
masis Seimas. tuMtnaei M* om j* unsnų, nnet*

Tėvynė, 1973 m. vasario 16 d.
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AKTORIUS HENRIKAS KAČINSKAS

PLANUOJA PATARNAUTI NARIAMS
Antano Gusto nuotrauka

Aktuaras John Sabo, SLA Prezidentas Povilas P. Dargia, 
Algirdas Budreckis ir iždininkė Euphrosine Mifcužiutė, kuri fo
tografuojant sėdėjo kitoje stalo pusėje, apskaičiuoja ir paruošia 
planus nariams dividendus išsiuntinėti, pagal SLA 57-ojo Seimo 
nutarimą. Pasitarimuose prieita išvados, kad tiksliausiai, 
greičiausiai ir šiais laikais jau pigiausiai čekius apskaičiuoti ir 
paruošti kompiuterio pagalba. Ir tai Centro tarnautojams teko 
dar ilgas valandas net ir naktimis padirbėti, kol darbas buvo 
tiksliai atliktas ir čekiai išsiuntinėti.

Sausio 23 dramos aktorius Hen
rikas Kačinskas sulaukia 70 metų 
amžiaus. Tai viena 18 ryškiausių 
lietuviško teatro asmenybių, pa
sireiškusi dviem keliais - vaid
menims! scenoje ir dailiuoju 
skaitymu bei deklamavimu.

Gimęs 1903 sausio 23 Viduklė
je, Raseinių apskrityje.

Henrikas Kačinskas, likimo at
skirtas nuo lietuviško teatro kūry
binio darbo, pergyveno sunkius iš
gyvenimus, ir lietuvių visuomenei 
nuostolingas.

H. Kačinskas išbandė nemaža 
profesijų. Lietuvos nepriklausomo 
gyvenimo pradžioje 1918-21 me
tais jis buvo pradžios mokyklos 
mokytoju Papilėje, Degimuose, 
šiaulėnuo e ir Mažeikiuose. 1922 
metais, Kaune pradeda mokytis 
teatro meno. Darbui pradžią davė 
A. Sutkaus teatro studija. Ola Jis 
rado progų eiti į sceną ir dalyvau
ti šio meno kūryboje.

Pati didžioji jo teatro mokykla, 

SLA ženkleliai tinka patriotinėms šventėms
I _______________________________________________________________
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SUSIVIENIJIMO LIETUVIŲ AMERIKOJE NARIAMS DfiVftTI ŽENKLELIAI 
Atvaicde matome įvairios išvaizdos SLA. tenklcHua. kuriuo* nariai dėvėdami sudaro galimybę 
kitiems SLA. nariams juos paimti Vieni šių ženklelių (segami j švarką, kiti tinka laikrodšlrų 
pakabėlėms. Viduryje didžiausi ženklelį galima lipinti namų, krautuvių bei automob. languose.

tai buvo jo dalyvavimas Vilkolakio 
spektakliuose. Juose kiekviename 
žingsnyje buvo reikalingą impro
vizacija. O improvjzacija akto
riui yra pati svarbiausia. Keletą 
metų padirbėjęs kūrybinio pobū
džio bandymuose, Henrikas Ka
činskas atėjo } Valstybės Dramos 
teatrą jau subrendęs aktorius. Jo 
atėjimas sutapo su nuostabiu lie
tuvių teatro sužydėjimu. Tas j\ 
pati* Iškėlė Į pirmaujančias Lietu
vos teatro jėgas.

Buvo tokių laikų, kai satyros 
teatras Vilkolakis valdžiai buvo 
nepatogus, vėliau nepakenčiamas,

nes ’ kedendavo valdančiuosius. 
Teatras buvo uždarytas, o Henri
kas Kačinskas išvažiavo | Klaipė
dą ir dirbo muitinės valdininku. . . 
Netrukus, teatralai suprato, kad 
Henrikas Kačinskas teatrui reika
lingas, ir jis iškviestas | Kauną 
pasiliko Dramos teatre kol Lietu
voje gyveno.

Henr. Kačinskas dalyvavo visuos 
žymesniuose vaidinimuose. Reži
sieriai jo pageidavo, Jam pavesda
vo pačius svarbiuosius vaidmenis. 
Teatre jo nueitas kelias yra lietu
vių dramos teatro kelias.

Gerb. Nary, ar jau įrašei naujų narių j SLA?
SLA vadovybei rūpi išlaikyti lietuvybę. Išlikti tegali tik 

didžiausios ir gyventi pasirįžusios organizacijos. SLA to 
siekia. Pamėginkim visi bendromis jėgomis j SLA gauti via 
naujų narių. Paskaitykite vajaus pratęsimo atsišaukimą.

Tėvynė, 1973 m. vasario 16 d.
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PAGERBĖ VERNA OLIENĘ, ONA BIEŽIENĘ IR 
CLEVELANDIETĮ INŽ. RAIMUNDA KUDUKI

Illinois Xietuvlu Respublikonu 
Lygos metinis banketas sausio 27 
dieną Cicero, m., sutraukė daug 
svečią. Ju tarpe dalyvavo: nese
niai Išrinkti Joan Anderson - Sa
nitarinio Distrikto ir Otto Danek - 
Cicero miesto tarybos patikėtiniai, 
Illinois Tautinių Grupių Direktorė 
prie Respublikonu, komiteto Glenn 
Jicha, Illinois Tautinių grupią res
publikoną prezidentas p. Joseph 
Zukowski, Valdas V. Adamkus, 
EPĄ vice-administratorius, ir eilė 
lietuvią visuomenininką, kurią da
lis buvo dalyviams pristatyta.

Vakarą atidarė banketo pirmi
ninkas Anatolijus Milūnas. Per
skaitė Tautinią Grupią direkto
riaus prie Centrinio Respublikonu 
komiteto Washingtone Laszlo 
Pasztor telegramą. Visi atsistoji
mu pagerbė ir žuvusius kovoje 
prieš komunizmą ir pagerbė pa
liaubą pasirašymą. Po to seke 
himnai, kuriuos atliko sol. Roma 
Mastienė, akompanuojant Manigir- 
dui Motiekalčiui.

Vakarui pravesti pakviestas Ly
gos Vice pirmininkas Algis Regis. 
Jis pristatė meninės dalies pro
gramą. Solistė Roma Mastienė • 
buvo labai šiltai priimta, savo bal

su ir vaidyba visus sužavėjo. Gra
žiai pasirodė ir tautinią šokią gru
pė “Sūkurys” vadovaujamas p. 
Gražinos Vlndašiutės. Judrūs šo
kiai ir Jaunas entuziazmas daly
vius maloniai nuteikė.

Sekė pietūs. Juos paruošė Cice
ro - savanorią grupė: M. Bikul- 
čiene, A. Praškailienė, Baužienė, 
Barkauskienė, p. S. Kisielienė, L. 
Jankūnienė ir D, Milūniene. Susi- 
laukdamos komplimentus už ska
niai paruoštą maistą - gavo padėką.

Sveikinimai visą dalyvių buvo 
nuoširdžiai priimti. Malonu, jog 
mūsą lietuvią darbai Įvertinami.

Svečią tarpe buvo ir vokiečią 
stalas. Jie su Įdomumu sekė vi
sus Įvykius

Oficialioje dalyje pradžioje pri
statyti “Life members”. Vernai 
Olienei atžymėjimas. Jai negalint 
dalyvauti, per p. Kazanausklenę 
įteikė Anatolijus Milūnas; p. Onai 
Šležienei atžymėjimą Įteikė Al
bertas Vengris. Lygos pirminin
kas Kazimieras Oksas susirinku
siems pristatė “1972 - Man of the 
Year” inž. Raimundą KudukįT"

Inž. Raimundas Kudukis šiuo 
,metu yra viešąją Įmonią direkto
rium Cleveland, Ohio. Jo žinioje 

dirba apie du tūkstančiai tarnauto
ją. Jo administraciniai sugebėji
mai yra aukštai vertinami. Cle
veland miesto meras Ralph J. Perk 
yra pasakęs, jog Raimundas Kudu- 
kis yra geriausias viešąją Įmonią 
direktorius visose Amerikos val
stijose.

Inž. Raimundas Kudukis kalboje 
pabrėžė, kad lietuviams dalyvauti 
amerikiečių organizacijose sie
kiant aukštesnių pozicijų svarbu, 
tačiau pabrėžė, kad niekad nepa- 
mirštume savo tautybes, ir mūsų 
organizacijų. Pasiekus aukštes
nę vietą, įgijus naujų draugą, gali
ma geriau padėti Lietuvai ir vi
siems lietuvią reikalams. Jis 
taippat džiaugėsi stipria Illinois 
lietuvią veikla. Reiškė viltį, jog 
ir kitose vietovėse lietuviai suge
bės išplėsti savo veiklą.

Vakaro metu inž. Valdas V. 
Adamkus perdavė Anatolijui Milū- 
nui buvusio gubernatoriaus Rich
ard B. Ogilvie specialą atžymėji- 
mą-padėką už darbą.

Vakaro metu buvo gauta eilė 
sveikinimą. Dalis ją perskaityta. 
Prezidentas Nixon atsiuntė sekan
čio turinio telegramą:

“Šilčiausi linkėjimai mūsų 

draugams ir rėmėjams - Ameri
kos Lietuvią Respublikoną Illinois 
Lygoje. Yra nepaprastai malonu, 
šia proga, išreikšti Jums padėką 
už Jūsą sunką darbą ir pasišventi
mą perrinkimo kampanijos metu.

Taippat norėčiau pasinaudoti šia 
proga ir prisijungti pagerbti Rai
mundą Kudukį už jo nepaprastus 
atliktus darbus partijos labui, ypa
tingai tarp tautinią ir etninią gru
pią. Užtikrinamai malonu žinoti, 
kad dinamiški Jauni vyrai kaip jis, 
įsitraukė į mūsą veiklą.

Priimkite mano geriausius lin
kėjimus tęsdami toliau darbą su
burti naują daugumą Respublikoną 
partijoje. Richard Nixon”

Cicero Respublikoną vadas ir 
Lietuvią Respublikoną Illinois Ly
gos garbės pirmininkas John F. 
Kimbark iš atostogų prisiuntė 
sveikinimo laišką. Tarp kitko 
rašo:

“Norėčiau pareikšti mano gilią 
padėką ir nepaprastą Įvertinimą 
Amerikos Lietuvių Respublikoną 
Illinois Lygos už ypatingą darbą, 
kurį Jūs atlikote per Įvykusius 
rinkimus. Sveikinu Jus ir gerbiu 
už nepaprastas pastangas”.

So. Boston, Mass.

BANKETAS VIRTO PASIRUOŠIMO 
S. L. A. 58-OJp'$EIMO TEMOMIS

Bostono lietuviai, nežiūrint šal
to ir drėgno oro, Naujuosius me
tus sutiko labai iškilmingai. Šiuos 
žodžius rašančiam 1973-uosius 
sutikti teko mūsą veiklaus SLA 43 
Kuopos pirmininko, SLA Centro 
vicepirmininko pastogėj. Tokių 
laimingą, kaip ir aš, čia buvo dar 
daugiau 40-ies.

A.CHAPLIKAS
Chaplikai svečius priėmė ir 

vaišino tikrai gražiai.
Tai buvo kaip ir SLA veikėją ir 

SLA veikėją ir SLA draugų pobū
vis, nes dalyviai buvo beveik visi 
SLA nariai arba busimieji SLA 
nariai * ponia Stanley Mikai, dr. 
Antanas Kapochy, Blanche Kapo- 
cby, dr. ir ponia J. Mikalonial, 
pu p. Nemaksy, Alfonsas Baika su 
šeima, Jurėnai, J. Andriulionis, 
J. Romukaitis, Irena Kenty,Siugž-

da, Karinskai, Eddy Strazdas ir 
eilė kitą, žinomą veiklią visuome
nininką, profesionalų, sėkmingą 
biznierių. • • - -

Kadangi Naujųjų metą diena yra. 
ir Aleksandro Chapliko gimtadie
nis, tad šventė buvo kaip ir dvigu
ba. Bet tikrumoje ji buvo net tri
guba. Pasisveikinus, kalbų temos 
daugiausia sukosi apie SLA veiklą, 
apie busimąjį SLA Seimą Bostone. 
Dalyviai pasidalino mintimis kaip 
Seimas galima Įdomiausiai su
rengti. Nestebėtina, kad-tokiomis 
temomis kalbėjo, nes dauguma 
Chapliko draugų yra daugelio Įvai
rią Įvairiausią seimą dalyviai, 
Seimą mėgėjai.

Jeigu jau dabar pradedama 
ruoštis 1974 m. Įvyksiančiam 
Seimui liepos 1-4 dienomis, gali
me laukti, kad SLA58-asisSeimas 
Bostone bus tikrai Įdomus, o tai 
jau ir sėkmingas. DALYVIS

Worcester, Mass.
Susivienijimo Lietuvią Ameriko

je 57 Kuopa auga, nežiūrint, kad 
kai kurioje spaudoje ir pakeliami 
nenaudingi apdraudę klausimai. 
Bėda, kad kai kurie rašytojai 
mėgsta rašyt, bet ne studljuot 
apdraudę! Mūsą 57 Kp. netekome 
2 narią - mirtis Juos pasiėmė. 
Bet Kuopoje Ją vietas atpildė pri
sirašydami 7 nauji nariai. Leo F. 
Tamkus su dukra, du sūnūs (keli 
metai SLA nariai).

Tamkai - stambūs ūkininkai ir 
turi automobiliams taisyti Įstaigą, 
Wheelwright, Mass.

Kita visa šeimyna istoja i SLA, 
tai stambūs pramoninkai gerb. VI- 
dūnai. Jie yra dviejų Įstaigų sa
vininkai - Village Garage ir Vy
dūnas Getty Service, 119 Green
wood gatvėj.

Vidūnai visi 4 šeimynos nariai 
prisirašė kaip lietuvybės darbų 
rėmėjai. Jiems svarbu Lietuvią 
Susivienijimas ir jiems svarbu, 
kad visos lietuviškos organizaci
jos augtų.

SLA 57 Kp. dar veikli. Vas.- 
Feb. 5 buvo susirinkimas. Atsi
lankė daug narių. Vien duoklių 
susimokėjo $800.00.

Į susirinkimą buvo atvykęs ir 
svečias - centro vice-prezidentas 
gerb. Al. Chaplikas. Jis padarė 
pranešimą apie centro veiklą. Su 
juo buvo ir p. Andrulionis iš Bos
tono.

-Po susirinkimo svečiai buvo su
stoję pas Kp. pirmininką Tamką 
užkandžiams ir pasikalbėti daugiau 
Susivienijimo reikalais.

SLA 57 Kp. nutarė rengti Ban
ketą Birželio-June 3. Norėta su
rengti anksčiau, bet negalėjo gaut 
svetainės.

Susivienijimo 57 Kp. vasario 16- 
osios minėjimui SLA 57 Kp. pa
skyrė $15.00 ir Keleivio Redakto
rių Sondą pasveikino Jo 80 metų 
proga su dešimtine. A. B. T.

Toronto, Ont.,Can.
SLA 236 Kuopos metiniame su

sirinkime O. Indrelienė padarė 
pranešimą iš SLA Seimo, Įvyku
sio Floridoj, gyvai ir nuosekliai 
apibūdindama Jo eigą. Ją papildė 
kiti du atstovai: L. Novogrods- 
kienė ir Al. Pundzius.

Rinkimuose Kuopos valdyba su
tiko ta pati pasilikti ir šiems me
tams.

Sausio 28 d. susirinkime finan
sų sekretorė O. Indrelienė prane
šė, kad gautas iš Centro čekis su
moje $61.68 iš Našlių ir našlai
čių fondo Stasiui Taurinskui, gy-

.pakvietimą savo atsilankymu. 
Iki malonaus pasimatymo.

venančlam Woodslee, Ont., seniai , u M. F. Y-nė
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Ansonia, Conn.
Kai kurie SLA 66 Kuopos nariai 

vis klausia kada šios Kuopos bus 
susirinkimas. Atsiminkit, atei
nantis - Įvyks kovo-March U d. 
toj pačioj vietoj ir laiku.

VALDYBĄ

Detroit, Mich.
SLA 352 Kp. mėnesinis susirin

kimas Įvykęs Lietuvių Namuose 
vasario 4 d. buvo neskaitlingas. 
Jame atlikti einamieji Kuopos rei
kalai. Išduoti Kuopos valdybos 
narių mėnesiniai raportai, priim
tos narią duoklės ir apsvarstyti 
Kuopos reikalai. Kuopos susirin
kimą pravedė pirmininkas Petras 
Januška, sekretoriavo Henrikas 
Dūda.

SLA 352 Kuopos ateinantis susi
rinkimas Įvyks kovo 4 d. 12:00 vai. 
Lietuvią Namuose. Kuopos valdy
ba kviečia Į susirinkimą atvykti ir 
tuos narius, kurių mokesčiai yra 
sumokėti. A. GRINIUS 

esančlam silpnos sveikatos irpri- 
brendusio amžiaus. Tai bus jo 
mokesčiams padengti. Linkim 
broliui Taurinskui geros sveika
tos ir gražią prisiminimą iš praei
ties.

H. Chvedukui pirmininkaujant, 
nutarta skirti Tautos Fondui $15, 
“N. Lietuvai” Montrealyje $5 ir 
Radio “Tėvynės prisiminimai” 
$5.

Sekantį susirinkimą pakvietė Į 
savo namus posėdžiauti L. Novo- 
grodskienė, 28 Ormskirk Court. 
Tel. 9-8846. Balandžio 8 d., 1 v. 
p. p. Tikimės, kad nariai pagerbs
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SLA PILDOMOSIOS TARYBOS SUVAŽIAVIMO, 
ĮVYKUSIO 1972 M. LAPKRlClO-NOV. 13-14 

CHICAGO, ILL. PROTOKOLAS
PIRMOJI SESIJA

1) 1972 m. lapkričio 13 d. 10 vai. 30 min. ryto S. L. A. 
Prezidentas Povilas P. Dargis atidarė SLA Pildomosios Tary
bos suvažiavimą ir kartu pirmąją sesiją Chicago Sheraton- 
Midway Motor hm. Visi atvykę Pild. Tarybos nariai buvo gavę 
prezidento kvietimą J suvažiavimą. SLA sekretorius Algirdas 
Budreckis buvo pakviestas atlikti vardošaukį. Šioje sesijoje 
dalyvauja: prezidentas - Povilas P. Dargis, viceprezidentas 
Aleksandras Chaplikas, sekretorius Algirdas Budreckis, iždi
ninkė Eufrozina Mikužiūtė, iždo globėjai - adv. Steponas Bre- 
des ir Jozefina Mileriūtė, daktaras kvotėjas - dr. Steponas 
Biežis. Jie sudaro teisėtą kvorumą.

2) Prezidentui Dargiui paprašius, buvo perskaityta dieno
tvarkė. A. Chaplikui įnešus, dr. Biežiui parėmus, dienotvar
kė buvo priimta su tuo supratimu, jog suvažiavimo metu būtą 
galima papildyti ją ar pakeisti punktą tvarką.

3) Sekretorius A. Budreckis pranešė apie Apdraustinumo 
pareiškimo (Declaration of Insurability) projektą. Ligšiol 
penkią valstybių apdraudos departamentai projektą priėmė. 
Viena reikalauja papildomą formalumą, kita . laukia New Yor- 
ko ir Pennsylvania' apdraudos departamentą pasisakymo, o 
Marylandui nepriimtinos teksto dalys. Adv. Bredes įnešus, 
A. Chaplikui parėmus, buvo nutarta kreiptis įaktuarąsu Mary- 
landu išsiaiškinti.

4) SLA jaunuolią apdraudę nr. 4807, 4808 ir 4809 reikalu, 
J. Mileriūtei įnešus, dr. S. Biežiui parėmus, buvo nutarta lai
kyti išvardintus paliudijimus N-3 klasės apdraudomis ir ją tė
vui išmokėti pilnas sumas, dengiant mokesčią skirtumus tarp 
N-2 ir N-3 klasių iš specialią rezervą.

5) A. Budreckiui įnešus, A. Chaplikui parėmus, Pild. Tary
ba nutarė paskirti $50.00 iš Tautišką Centą fondo paremti Fe
likso Motuzo atsiminimams išleisti.

6) Dr. S. Biežiui įnešus, adv. S. Briedžiui parėmus, buvo 
nutarta atlyginti Naujienoms už SLA skelbimą, kuris tilpo Nau
jieną banketo programėlėje. •

7) Pavedęs sesijos pirmininkavimą viceprezidentui Aleksan
drui Chaplikui, SLA prezidentas Povilas Dargis pateikė savo 
raportą.

SLA PREZIDENTO POVILO P. DARGIO RAPORTAS

Kadangi Chicagoje šį mėnesį vyksta net trys suvažiavimai, 
kuriuose SLA Pild. Tarybos nariai privalo dalyvauti, ir kadan
gi yra daug svarbią reikalą, kuriuos aptarti ir išspręsti būtą 
geriausia, kai visi Pildomosios Tarybos nariai sueina, turė
damas visą tai omenyje, sušaukiau šį suvažiavimą.

Kadangi Sis suvažiavimas tęsis tik dvi dienas, prašysiu visą 
Pild. Tarybos narią išduoti savo raportus kondensuotai.

Po, įvykusio SLA seimo teko dviem atvejais atvykti į New 
Yorką. Pirma, atlikti seimo ir Pild. Tarybos man ir sekreto
riui pavestus darbus, o antra, aptarti ateities planus - numa
tytus darbus. Taigi New Yorke buvau 1972 rugpiūčio 13-18 
dienomis ir 1972 m. spalio 6 d.

Pirmuoju atveju, t. y., daugiausia aptarti vykinamuosius sei
mo nutarimus ir investavimo reikalus, suėjau su sekr. A. Bu- 
dreckiu, ižd. E. Mikužiūte, adv. S. Briedžiu.

Antru atveju, t. y., spalio 7-9 dienomis, dalyvavau SLA 5-tos 
apskrities surengtame SLA 85 meti; sukakties minėjime ir 50 
metą Lietuvos de jure pripažinimo iškilmėse. Po to, posėdy 
su sekretorium ir iždininke buvo padaryti nutarimai, kaip ir 
kokiu būdu ir kada nariams išmokėti 1970-1971 metą dividen
dus. Pasiskirstėm darbais. Plačiau apie tai paaiškins sekre
torius. ■ t, .

į iį posėdį taip pat specialiai pakviečiau SLA 7-tos apskrities 
sekretorę veikliąją Nellie Bayoraa, kad Ji mus painformuotą
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apie Wilkes-Barre apylinkių lietuvius, kurie nukentėjo nuo di
džiojo tvano, ir kad pasitartum jiems pagalbos suteikimo rei
kalais. Šia proga noriu Nellie Bayoras padėkoti už sutelktą 
nukentėjusių nuo potvynio sąrašą. Šiomis dienomis gavome ir 
kitą sąrašą nuo SLA 115 Kuopos pirmininko Vinco Tamulaičio. 
Taipogi noriu ir jam padėkoti už informacijas. Potvynio klau
simas bus atskirai svarstomas ir tuo metu aš pateiksiu savo 
rekomendacijas.

Kaip žinote, Pildomoji Taryba buvo nutarusi specialiai pa
samdyti lietuvius draudimo brokerius į Susivienijimą nariams 
įrašyti. Tai buvo aptarta man būnant New Yorke. Tuo reikalų 
SLA sekretorius yra padaręs tam tikrus kontaktus, apie ku
riuos mes pakalbėsime, svarstydami vajaus reikalus.

Mums visiems rūpi naują narių gavimas, o ypatingai esamą 
Kuopą ir narią išlaikymas gerame stovyje. Mane surūpino ke- 
letos Kuopą stovis, ir apie tai plačiau pakalbėsime, kai svars- 
stysime mūsą finansų padėtį.

Kadangi New Yorko limitacijų įstatymas nustato išlaidą nor
mas, laike seimo paprašiau sekretorių, kad jis visas šeimines 
išlaidas taip sutvarkytų, kad nesusidarytų konflikto su viršmi- 
nėtais įstatymais. Sekretorius tai pilnai atliko, atskirdamas 
susidariusias seimo išlaidas nuo bendrojo fondo. Nar o seime 
nutartos ir paskirtos aukos buvo ižmokėtos iš fraternalinio 
fondo.

Turint omenyje dividendą išmokėjimą ir mūsų surplus-per- 
viršio gerą stovį, ar nereikėtą tuos dividendus išmokėti iš 
surplus, o ne iš metinio uždarbio, kaip dabar praktikuojama? 
Tada ir SLA nariai gautą didesnes pinigą sumas, dividendus 
išmokant. Tuo reikalu pasitarsime su mūsą aktuaru. Išmo
kant dividendus, visos susidarusios išlaidos, yra padengiamos 
iš bendros dividendams skirtos sumos. Taip sekretorius jau 
yra painformavęs ir mūsą aktuarą.

Biudžeto nustatymas. Manau, kad būti; labai sveika, jei 
kiekvienų meti; pabaigoje sekretorius, turėdamas omenyje 
mūsą metines pajamas ir išlaidas, pateiktų Pildomajai Tary
bai biudžetą su savo pasiūlymais. Po to Pildomoji Taryba 
pagal savo pajamas nustatys ir išlaidas. Jei būtų mažesnės 
pajamos, tai tada pagal jas priseitą ir išlaidas mažinti.

Dėl laikraščio TĖVYNĖS. Yra nusiskundimų, kad laikraš
tis TĖVYNĖ išeina nepastoviai, o turėtų išeiti kas dvi savai
tės. Tačiau, turint omenyje, kad TĖVYNĖ yra surenkama ir 
spausdinama ne SLA centre ir žinant, kaip paštas su pasivėla
vimu laikraščius pristato, mes su apgailestavimu turime pa
sakyti, kad SLA centras daro viską, kad SLA organas TĖVYNĖ 
skaitytojus pasiektą laiku.

Šia proga noriu priminti ir malonių dalykų. Pirma, turime 
pasidžiaugti neseniai įsikūrusia SLA vyrą 228 Kuopa Chicago
je. Ta Kuopa puikiai veikia, auga turtu ir nariais. Kita džiu
ginanti naujiena yra naujos Kuopos įsikūrimas Brooklyne. 
Apie ją vėliau teks daugiau kalbėti, nes ji dar galutinai nėra 
susitvarkiusi.

Retkarčiais JAV valdžios įstaigos, kaip antai: educational, 
cultural ar emigration įstaigos kviesdavo mus dalyvauti ją 
konferencijose, Washington, D. C. Mes ten vykdavome, nes 
toks dalyvavimas suteikia pačiam Susivienijimui prestižo.
Mes prieš porą savaičių buvome pakviesti Prezidento Nlxono 
būti Jo svečiais Washingtone spaudos konferencijoje tautybių 
laikraštininkams. Turėjo ten būti kuris nors Pild. TarybosMl

narys. Nesudaro skirtumo kurios partijos JAV Prezidentas 
yra, mums svarbu, kad Jis yra žmonių išrinktas, tuo būdu jis 
sykiu yra ir mūsų Prezidentas. Jo kvietimas ir mūsų pas ji, 
Baltuose Rūmuose buvimas tik gali iigarsinti ir pakelti SLA 
prestižą. Todėl mes, SLA Pūdomosios Tarybos nariai, kaip
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praeityje, taip ir dabar, turime visu savo protu ir girdimi 
dirbti su Amerikos valdžios pareigūnais ir su visomis lietu
viu centrinėmis organizacijomis, kurios dirba mūšy broliy ir 
seserį/ naudai.

Siame suvažiavime, be grynai SLA reikalą ir problemy, 
prisieis aptarti ir mūšy tautiečių ir tautos kultūrinius bei po
litinius klausimus. Esu tikras, kad mes visky išspręsime 
gražia ir darnia dvasia. POVILAS P. DARGIS

Dr. S. Biežiui įnešus, adv. S. Briedžiui parėmus, prezidento 
P. P. Dargio raportas buvo priimtas ir jo atlikti darbai rati
fikuoti.

8) Perdavus atgal sesijos pirmininkavimą SLA prezidentui, 
viceprezidentas Aleksandras Chaplikas pateikė savo raportą 
žodžiu.

A. Chaplikas kalbėjo su apdraudos brokeriais Naujojoj Angli
joje ir kvietė juos j nariy verbavimo darbą. Du lietuviy kilmės 
brokeriai Bostone sutiko su SLA siūlomom sąlygom ir sutiko 
dirbti. Kaip vajaus komisijos narys,viceprezidentas A. Chap
likas su organizatoriais pašventė daug laiko. Jis taip pat yra 
apskrities pirmininkas, palaiko glaudy rysi su Bostono apylin
kių Kuopom.

Dalyvavo ir SLA Pildomosios Tarybos vardu pasveikino SLA 
57-tąjy Kuopą jos sukakties minėjimo metu Worcester, Mass.

Chaplikas taip pat atvyko į New Yorką dalyvauti SLA 5- 
tosios apskrities surengtame minėjime.

E. Mikužiūtei įnešus, A. Budreckiui parėmus, viceprezi
dento A. Chapliko raportas buvo priimtas ir jo atliktieji darbai 
ratifikuoti.

9) Sekretorius Algirdas Budreckis pateikė savo veiklos pra
nešimą žodžiu. Jis pabrėžė, kad atliko seimo ir poseiminio 
Pildomosios Tarybos suvažiavimo pavestuosius darbus. Reiš
kia, kreipėsi į apdraudos departamentus su Declaration of In
surability projektu, vajaus reikalais papildomu aplinkraščiu 
su preziderttiį iždininke ir teisiniu patarėju. -Apie ypatingus 
darbus jis pateiks atskirą raportą.

A. Chapllkui įnešus, J. Mileriūtei parėmus, sekretoriaus A. 
Budreckio raportas buvo vienbalsiai priimtas ir jo atlikti dar
bai ratifikuoti.

10) Iždininkė Euphrosine Mikužiūtė perskaitė savo praneši
mą, kuris apėmė ir investment!/ komisijos darbus.

THE TREASURER'S REPORT

The period covered by this report is from June 10 to Novem
ber 1, 1972.

The Treasurer, following the Investment Committee’s deci
sion, and issuance of a resolution, effected the following 
transactions:

1) Withdrew $10,355.78 from the Pennsylvania National Bank 
& Trust Co., Mahanoy City, Pennsylvania, which paid 3 1/2% 
thus, closing the bank account as of September 20, 1972. Fol
lowing receipt of the money, sent the check to the Central Offi
ce for deposit with the Mortuary Fund.

2) Opened a Mortuary Fund account as of October 27, 1972, 
in the amount of $10,355.78 at 5% annual interest with Liberty 
Federal Savings & Loan Association, 202 North Broad Street, 
Philadelphia, Pennsylvania 19102.

The new investment will be carried as a stock investment 
on our annual report to the states and said amount is to be 
removed from bank investments for the report.

Mellon National Bank & Trust Company advised that the 
following bond of the LAA is to mature November 1, 1972:

Consolidated Edison
Par Values $25,000.
Maturity Date: November 1, 1972 
Rate: 3.00%

Mortgages. All mortgages are in good order and are paying 
interest and principal as per agreement. September 14, 1972, 
the balance of principal in the amount of $800.00 and interest 
to date was received for 100-102 Main St., Plymouth, Pa. The

6-

check was not certified by the bank, so it was necessary to 
await clearance by our bank prior to issuing a satisfaction of 
mortgage document. The Treasurer has now advised the Pre
sident, in writing, that the mortgage is paid in full and that he 
may now execute the satisfaction of mortgage document which 
attorney Bredes has prepared.

Treasurer’s Cash Report, September 30, 1972.
Cash Balance, Girard Trust, Philadelphia, Pa.

MORTUARY FUND
Balance per bank................................... $27,239.03
Deposits in transit............................... 25,843.85
Checks outstanding................................(-14,296.42)

Balance September 30, 1972 per Treas. $38,786.46
DISABILITY FUND -

Balance per bank . . . . ........................$20,786.51
Deposits in transit..............................  567.90
Checks outstanding ........ (-649.94)

Balance September 30, 1972 per Treas. $20,704.47
_Sub-Total per Treasurer, Sept. 30, 1972 $59,490.93

Petty Cash, New York bank 1 2,000.00
Savings Accounts - Mortuary Fund

1. Commercial Bank & Trust Co., Pittsburgh, -?a. 10,594.40
2. Chicago Savings & Loan Association, Chicago, Ill. 10,295.94

Cash Balance, September 30, 1972 Total $82,381.27

GENERAL
The Treasurer attended meetings at the Central Office, with 

the President and the Secretary on general Alliance matters, 
particularly dividends and investments. Such meetings were 
held on June 3, August 7, and 8, August 14, and October 15,1972. 
These activities will be reflected in the Secretary’s and Presi
dent’s reports and also in the reports of the Investment Com
mittee.

At dr. Dagys’ invitation, I participated, in Chicago, at serv
ices commemorating and placing of Ona Vinikas remains with 
those of her husband and former SLA Secretary dr. M. J. Vini
kas. ;

The commemoration was arranged by the son, dr. Matas Vi
nikas, at which his family and that of Joseph Vinikas partici
pated.

The SLA 6th District was represented by its chairman, Mr. 
K. J. Macke. Also present were Mrs. Cižauskas, President of 
Lodge 134 and its Treasurer, Mr. J. Buchinskas. Sandara was 
also represented by Mrs. Gulbinas. Mr. V. Mankus represent
ed both Lodge 226 and the Social-Democrats. Rev. Trakis 
read from the scriptures and presented an appropriate ser
mon. The Treasurer represented the Lithuanian Alliance of 
America. Following the commemoration services, dr. M. Vi
nikas invited the group to lunch.

Mr. & Mrs. Petrash have been members of SLA for many 
years, so it was quite appropriate for the Treasurer to repre
sent the SLA at a post-memorial showing of their daughter’s, 
Rosalie; art exhibit which was held at the Pratt Institute in Man
hattan. Paying their respects at the exhibit were Mrs. B. Spū
dis, President of Lodge 335 and member pf the SLA Control 
Committee. Also attending were Mrs. Helen Kulber and Salo
mėja Narkėliūnaitė.

The Treasurer also handles quite a large amount cf corres
pondence with the members.

In generajL_tlie Treasurer completed her regular and assigned 
duties, plusother activities as a member of the Executive 
Board. EUPHROSINE MIKUŽIS

SUPREME TREASURER
A. Budreckiui įnešus) A. Chaplikul parėmus, iždininkės E. 

Mlkužiūtės raportas buvo priimtas ir ratifikuotas.
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10) a, dr. S. Biežiui įnešus, A. Chaplikui parėmus, buvo nu

tarta pavesti investment^ komisijai, į kurią įeina prezidentas, 
sekretorius ir iždininkė, peržiūrėti finansinių patarėjų pateik
tus ’ bonų sąrašus ir, reikalą ištyrus, investuoti iš naujo tuos 
$25,000, kurie gaunami po 1972 m. lapkričio 1 d..Consolidated 
Edisono bonui subrendus.

11) Iždo globėjų vardu adv. Bredes pateikė raportą žodžiu. 
Jam, kaip teisiniam patarėjui, dažnai teko užsukti į centrą iš
rišti teisinius klausimus. Dažnai nariai apsileidę nesutvarko 
savo palikimo ir pašalpgavių klausimų. Adv. S. Briedžio 
straipsnis “Be Prepared” apie palikimus tilpo Tėvynėje.

Jozefina Mileriūtė papildė adv. Briedžio raportą, pranešdama, 
kad ji SLA Pild. Tarybos vardu priėmė žymenį (plaką) nuo Su
sivienijimo Lietuvių Argentinoje prezidento. Dr. S. Biežiui 
įnešus, A. Chaplikui parėmus, iždo globėjų S. Briedžio ir J. 
Mileriūtės raportai buvo priimti.

12) Daktaras Kvotėjas ir Steponas Biežis pateikė savo pra
nešimą. Jam buvo pavesta sutvarkyti keleto Chicagoje esančių 
Kuopų reikalus. SLA vardu jis pasveikino Lietuvių Romos Ka
talikų Susivienijimo Amerikoje seimą Chicagoje. Jis paste
bėjo, jog buv. LRKSA prezidentas L. Simutis jį labai gražiai 
perstatė. E. Mikužiūtei įnešus, A. Budreckiui parėmus, Dak
taro kvotėjo dr. S. Biežio raportas buvo priimtas.

13) Tautos reikalų komisijos vardu Prezidentas P. P. Dargls 
davė pranešimą. Nuo SLA į komisiją įeina P. P. Dargis, A. 
Budreckis ir E. Mikužiūtė. Jie dalyvavo ALT suvažiavime 
1972 m. lapkričio 11 d. Dabar į ALT Valdybą įeina P. P. Dar
gis, kaip vicepirmininkas. Jo pavaduotoju - dr. S. Biežis ir 
kaip iždo globėjas įeina dr. Algirdas Budreckis. J. Mileriūtei 
įnešus, A. Chaplikui parėmus, Tautos reikalų komisijos rapor
tas priimtas.

14) Prezidentas Dargis uždarė Pild. Tarybos suvažiavimo
pirmąją sesiją 1 vai. popiet, pranešdamas, kad antroji sesija 
įvyks ten pat 2 valandą., . ,, . ,s ,

ANTROJI SESIJA

15) SLA Prezidentas P. P. Dargis atidarė SLA Pildomosios 
Tarybos suvažiavimo antrąją sesiją 1972 m. lapkričio 13 d. 2 
vai. popiet Sheraton-Midway Motor Inn, Chicagoje. Sekretoriui 
A. Budreckiui atlikus vardošaukį, paaiškėjo, jog antrojoje se
sijoje dalyvauja visi Pild. Tarybos nariai, tuo būdu sudarydami 
teisėtą kvorumą. Sesijoje taip pat dalyvauja SLA Jaunimui 
koordinuoti komisijos pirm. Antanas Kalvaitis.-

16) Sekretorius A. Budreckis perskaitė PLB vlcepirm. H. 
Brazaičio laišką, liečiantį Lietuvos Respublikos atstovybę 
prie Vatikano. Prez. P. Dargis pranešė, kad SLA atstovai šį 
klausimą iškėlė ALTo metiniame suvažiavime, t. y., 1972 m. 
lapkričio 11 d. Suvažiavimas iš principo pritarė minčiai remti 
atstovybės išlaikymą. Reikalas buvo perduotas Alto valdybai. 
Šiuo klausimu dar pasisakė Ant. Kalvaitis, B. Mikužiūtė, A. 
Budreckis ir A. Chaplikas.’

Dr. Biežiui įnešus, A. Budreckiui parėmus, SLA Pildomoji 
Taryba nutarė pareikšti, kad ji visokeriopai remia Lietuvos 
atstovybės išlaikymą prie Vatikano ir paveda savo atstovams 
Alto valdyboje toliau remti šio klausimo eigą.
» 17) SLA Prez. P. Dargis perstatė SLA įstatų komisijos narį 
Kazį Mačiuką, kuris su savo ponia atsilankė į sesiją. Brolis 
Mačiukas susirinkusius pasveikino ir Pild. Tarybai palinkėjo 
sėkmės.

18. Investment!; komisijos vardu Iždininkė E. Mikužiūtė pa
darė detalų raportą raštu apie SLA bonus.

We again studied the possibilities and reviewed the status of 
Railroad bonds in our portfolio. Such bonds compose only 10% 
of the organization’s investment portfolio. A copy of the re
sultant studies comprising statistics and future possibilities is 
hereby presented.

Steps were also taken to obtain statistical studies and recom
mendations concerning available projects for increasing LAA 
investment income. The results of such preliminary studies 
together with recommendations is now presented to the Exe
cutive Board at this meeting for their consideration. *•*

It is to be noted that since substantial changes would be re
quired to attain the proposed goal, the Investment Committee 
is presenting the problem for a policy decision to the Execu
tive Board.

Due to the closeness of date of this particular meeting, there 
was insufficient time to make a thorough study and suitable re
commendation, based on all necessary facts, at this time. In
asmuch as the proposed changes are quite significant, the com
mute requests the granting of additional time to study the si
tuation in detail and to consult further with the actuary, t

The study as you will note covers the bond purchases ef
fected over 20 years ago.

The bond investments made by the Investment Committee 
during the range of the past six years and ratified by the Exe
cutive Board yield interest rates from 6% to 9%. Such pur
chased bonds are not callable for at least 5 years from the is
sue date and carry either A A or AAA ratings.

Having received a policy decision from the Executive Board 
the Investment Committee proposed to continue its work toward 
the achievement of the indicated goal.

EUPHROSINE MIKUŽIS 
A. BUDRECKIS

’ PAUL P. DARGIS
A. Chaplikui įnešus, dr. S. Biežiui parėmus, Pildomoji Ta

ryba priėmė investment; komisijos raportą. ’
Po ilgi; ir išsamių diskusijų bei pasisakymų, dr. S. Biežiui 

įnešus, J. Mileriūtei parėmus, Pildomoji Taryba nutarė pa
vesti SLA Investment!; komisijai, pagal savo nuožiūrą ir paty
rimą, naudotis visomis galimybėmis pagerinti investmentų fo
liją (folio) tuo tikslu, kad bonai nešti; kuo didžiausią uždarbį 
Susivienijimui, ir tuo pačiu pavestaInvestmentų komisijai imtis 
iniciatyvos šiam nutarimui vykdyti.

19) SLA 85 meti; sukakties vajaus komisijos vardu sekreto
rius A. Budreckis pateikė vajaus eigos raportą. Paaiškėjo, kad 
visų įdėtų pastangų rezultatai yra tokie: nuo 1972 m. sausio 1 
d. iki lapkričio 9 d. įrašyta 141 naujas narys,, suaugusių - 96, 
vaiki; - 45. . ’ .

• 1 i-'ir-

A. Chaplikas pranešimą papildė, raportuodamas apie vajaus 
darbus Bostono apylinkėse. Dr. Biežis savo raporte pabrėžė 
kultūrinės programos reikalingumą. P. P. Dargis savo raporte 
Iškėlė glaudesnių ryšių tarp centro ir Kuopų išvystymą, apie 
lietuvių agentų reikalingumą.

E. Mikužiūtei įnešus, J. Mileriūtei parėmus, vajaus komisi
jos raportas su visom pastabom buvo priimtas. Vajaus reika
lais dar pasisakė E. Mikužiūtė, Ant. Kalvaitis ir Kazys Ma
čiukas. ‘

Kadangi klausimas labai sudėtingas, prez. Dargiu! rekomen
duojant, vajaus reikalų pasiūlymai atidėti iki rytdienos.

20) Sekretorius A. Budreckis pranešė apie poselminį Pild. 
Tarybos nutarimą ištirti apie nuostolius lietuviams po uragano

SPECIAL REPORT OR THE INVESTMENT COMMITTEES 
TO THE EXECUTIVE BOARD

The Investment Committee based upon its .meetings, corres
pondence and telephone discussions decided to effect an overall 
study of the LAA Bond Investment portfolio.

This was the third study made during the past 6 years.

SLA PILD. TARYBOS NUTARIMAS

Susivienijimo Lietuvių Amerikoje veiklos pagrindas - bro
liškumas. Sis broliškumas išreiškiamas kilniais šelpimo bei 
kultūros darbais, teikiant naudos artimui ir tautai. Susivieniji
mas Išreiškia savo lietuviškąjį broliškumą, užjausdamas ir 
šelpdamas į vargą ar nelaimę patekusius.

Tėvynė, 1973 m. vasario 16 d.



PROTOKOLO T ASA - 4
1972 m. birželio men, antroje pusėje nepaprasti ir netikėti 

viesulai nusiaubė pietinę New Yorko valstiją ir plačiu ruožu 
siautė pro Pennsylvanijos valstiją. Ypač skaudžiai buvo palies
tas Pennsylvanijos Wyoming klonis, kuriame potvyniai sunaiki
no daugelį namą bei sodybą. Daugelis Wyomingo klonio lietuvią 
neteko savo pastogią, sunkiu darbu bei taupumu Įsigytą. Dau
gelis liko be namą, be asmens gėrybią ir turto.

SLA Pildomoji Taryba savo poseiminiame suvažiavime nuta
rė ištirti padėtį ir ieškoti būdą saviškiams šelpti. Buvo kreip
tasi Į JAV federalines Įstaigas, kurios nusiaubtoms apylin
kėms atstatyti paskyrė dideles sumas pinigą. Nors neįmanoma 
grąžinti ar atstatyti tai, kas buvo per ilgus metus branginama, 
SLA Pildomoji Taryba, norėdama sukonkretinti savo užjautimą 
kokiu nors darbu, pavedė SLA prezidentui, sekretoriui bei iž
dininkei susisiekti su rytinės Pennsylvanijos SLA veikėjais ir 
iš ją surinkti konkrečius duomenis apie nukentėjusius Susivie
nijimo narius. Su tiksliomis žiniomis skubiai ir mielai atsiliepė 
Nellie Bayorienė, Anne Benedict, Ona Zorskiūtė, Antanas Agur- 
kis ir Vincas Tamulaitis.

Tuo reikalu SLA prezidentas Povilas P. Dargis ir sekreto
rius Algirdas Budreckis susirašinėjo su .nukentėjusią Kuopą 
nariais, veikėjais ir Kuopą vadovybėmis, b taip pat su atitinka
momis Įstaigomis, ir pateikė SLA vietovėse pranešimus apie: 
Edwardsville, Kingston, Wilkes Barre, Plymouth, Pa. ir Cor
ning, N. Y. nukentėjusius.

Siam posėdžiui pateikė rekomendaciją, kurią Pild. Taryba 
vienbalsiai priėmė.

SLA Pildomoji Taryba savo 1972 m. lapkričio 13-14 d. d. 
suvažiavime Chicagoje, ištyrus reikalą ir apsvarsčius šelpimo 
galimybes, A. Chaplikui Įnešus, J. Mileriūtei parėmus, vien
balsiai nutarė:

Visiems žemiau išvardintiems SLA nariams, kurie nukentė
jo nuo 1972 m. birželio mėn. viesulo bei potvynio rytinėje 
Pennsylvanljoje ir pietiniame New Yorke, sumokėti SLA drau
dimo duokles už vienerius metus (t. y., už 12 mėnesią), skiriant 
lėšas tam reikalui iš Našlią-Naslaičią Fondo.

Seka sąrašas, būtent:

Kuopa Certifikato Numeris 
18076

Mokesčiu Suma 
$10.79

1 19111 ’ 9.12
1 22393 13.71
1 40975 22.88
1 43866 36.18
1 44473 15.94

44648 32.65
1 47371 24.18
1 47795 28.19

49018 11.89
1 49131 14.54
1 49308 46.66
1 51758 27.29

54178 20.77
• 1 56102 6.72

1 63788 10.25
71247 27.93
72128 ■ 35.45

1 7001 3.00
1 7328 3.00

5 18594 20.64
5 56687 21.16 •
7 26938 14.93
7 37911 20.96
7 46638 44.63
7 61776 6.25
7 67851 32.64
7-’,. .

• t v v .
72741

’ ♦ * • *

5.04

7 6649 3.00
7 6650 3.00
7 6988 3.00

32 26843 25.39
32 26843 25.39
32 26844 11.50
32 56683 18.45
32 58934 22.57 '
32 68271 12.27

68 22625 15.32 !
68 38488 15.32 .i
68 44357 13.84
68.. 48096 14.54
68 53302 - 18.91

126 PAV 36513 33.71

115 43087 22.27 !
115 63289 .. 52.63
115 67192 •15.79 j
115 71777 8.04 j
115 71914 39.16
115 73232 50.00
115 73312 47.31
115 73313 43.55
115 73314 15.27
115 73315 15.67 j
115 4646 3.59
115 5740 23.96 i
115 8011 12.31 |
115 ' 8012 10.58

Iš viso pašalpos skiriamos 56 nariams, nukentėjusiems nuo 
vėtros ir potvynio. Pašalpos suma - $1,138.34, išmokėtina iš 
SLA Našllą-Našlaičią Fondo. Pavesta SLA sekretoriui praneš
ti minimą Kuopą finansą sekretoriams, jogSusivienijimasLie- 
tuvią Amerikoje sumokės vlršminėtą nukentėjusią narią mo
kesčius už 12 mėnesią.

21) Prezidentas Dargis uždarė Pild. Tarybos suvažiavimo 
antrąją sesiją 5 vai. 30 min. vakare, pranešdamas, kad tre
čioji sesija Įvyks toj pačioje vietoje sekančią dieną 10 vai. ryto.

TRECIOJI SESIJA

'22) Prez. P. P. Dargis atidarė trečiąją Pild. Tarybos sesiją 
1972 m. lapkričio 14 d. 10 vai. ryto Sheraton-Midway Motor 
Inn, Chicagoje.

SLA sekretoriui A. Budreckiui atlikus vardošaukį, paaiškė
jo, jog sesijoje dalyvauja visi Pild. Tarybos nariai, kurie su
daro kvorumą.

23) Tęsdama vajaus reikalą diskusijas, Pild. Taryba palietė 
klausimą, ar nebūtą galima priimti tam tikras grupes Į narius 
pagal specialius susitarimus.

E. Mikužiūtei Įnešus, J. Mileriūtei parėmus, Pildomoji Ta
ryba šį reikalą pavedė vajaus komisijai ištirti, net pasitariant 
su aktuaru.

24) Radijo skelbimą reikalu, B. Mikužiūtei Įnešus, J. Mile
riūtei parėmus, Pildomoji Taryba pavedė prezidentui ir sekre- w 
toriui parengti planą, kuriuo remiantis būtą nustatyta, kad a ir 
kuriuo metu duoti garsinimus apie SLA. Jei reikės sudaryti 
sutartis su radijo vedėjais ar radijo stotimi, tai viršminėti 
Pild. Tarybos nariai turės pilną teisę susitarti.

25) Jaunimo komisijos darbą išvystymo reikalu, E. Mikužiū
tei Įnešus, A. Chaplikui parėmus, buvo nutarta regionaliai de
rinti ir planuoti SLA Jaunuolią veiklą. Pavesta dr. Biežiui tar
tis su Jaunuolią komisijos nariais Chicagoje, A. Chaplikui - su 
jaunuoliais Bostone, o P. Dargiu! - su komisijos nariais Pitts-

«
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burghe. Jie taip pat pateiks tokių pasitarimų pageidavimus 
Pild. Tarybai.

26. A. Budreckiui Įnešus, dr. Biežiui parėmus, buvo nutarta 
įgalioti A. Chapliką ištirti SLA 57-tos Kuopos stovį ir reikalui 
esant sušaukti Kuopos nepaprastų susirinkimų.

27. Dr. S. Biežis davė pranešimų apie SLA 21 Kuopos reika
lų sutvarkymų. Lapkričio 6 d. buvo sušauktas narių susirinki
mas, kuriame buvo išrinkta nauja valdyba. Toji valdyba prisi
statys centrui ir išlygins Kuopos mokesčių skirtumus. Dr. 
Biežiui pavesta toliau dėti pastangas išgauti iš Illinois valsty
bės administruojamus a. a. A. Gintnerio 21 Kuopos dokumentus 
bei narių mokesčius, priklausančius Susivienijimui.

28. Sekretorius A. Budreckis iškėlė klausimų, ar nebūtų ga
lima SLA centrui išrūpinti atleidimų nuo New Yorko miesto 
nuosavybės mokesčių. Adv. S. Bredes išdėstė procedūrų, ku
rios reikia laikytis, norint gauti atleidimų ar bent dalini atlei
dimų nuo property tax.

E. Mikužiūtei Įnešus, A. Chaplikui parėmus, Pild. Taryba 
pavedė SLA sekretoriui ir teisiniam patarėjui dėti pastangas 
išrūpinti SLA centro nuosavybei atleidimų nuo miesto mokes
čių.

29) Sekretorius A. Budreckis davė pranešima apie 1970-1971 
• dividendus. Šiomis dienomis SLA centras baigė paruošti duo
menis aktuarui, kurie bus panaudoti kompiuteriuose apskai
čiuoti, kiek kiekvienas narys dividendų gaus. Tie patys kom
piuteriai automatiškai išrašys kiekvienų čekį. Tikimės, kad 
dar su šių metų pradžioje galėsime išmokėti dividendus.

A. Chaplikui Įnešus, dr. S. Biežiui parėmus, raportas apie 
dividendų išrašymų buvo priimtas.

B. Mikužiūtei Įnešus, S. Bredes parėmus, buvo priimtas se
kantis nutarinias:

The Executive Board decided not to issue dividend checks to 
members whose total amounts for 1970-1971 are less than one 
dollar.

30) Prez. Dargis uždarė trečiąja sesiją 12 vai. 30 min. po 
pietų, pranešdamas, kad ketvirtoji sesija. Įvyks toj pat vietoje 
3 vai. popiet.

KETVIRTOJI SESIJA

31) Prez. P. P. Dargis atidarė ketvirtąją sesiją 3 vai. popiet 
Sheraton Midway Motor Inn, Sekretorius A. Budreckis atliko 
vardošauki . Sesijoje dalyvauja P. P. Dargis; A. Chaplikas, A. 
Budreckis, B. Mikužiūtė, J. Milerifltė ir dr. S. Biežis, kurie 
sudarė kvorumų. Sesijoje taip pat dalyvavo Įstatų komisijos 
pirm. Martynas Gudelis, buvęs seimo maršalka Bronius Bajer- 
čius ir Chicagos SLA apskrities veikėjos: Ona Biežienė, Hele
na Cižauskienė, SLA 3-čio Apskr. Fin. Sekr. Gertrūda Dargie
nė ir Helena Bučinskienė.

32) A. Chaplikas pareferavo apie 1974 m. SLA seimo paruo
šiamuosius darbus. Seimo rengimo komitetas jau provizoriš
kai susitarė su Bostono Statler Hilton viešbučiu. Seimui numa
tytos 1974 m. liepos 1-4 dienos. Birželio 29 d. viešbutis re
zervuos vietą Pild. Tarybos suvažiavimui.

Dr. Biežiui Įnešus, B. Mikužiūtei parėmus, Pild. Taryba pa
vedė SLA 2 apskričiai kartu su Pild. Taryba tvarkyti seimo 
reikalus. A. Chaplikas perskaitė Statler Hilton siūlomų kon
traktą. Po komentarų ir pastabų, dr. S. Biežiui Įnešus, J. 
Mileriūtei parėmus, Pild. Taryba nutarė, kad kontraktas su 
Bostono Statler Hiltono viešbučiu būtų pasirašytas, Įrašant tam 
tikras pataisas.

33) Prez. Dargis pateikė pranešimų apie SLA organo Tėvy
nės reikalus nuo praeito seimo iki šio suvažiavimo.

A. Chaplikui Įnešus, dr. S. Biežiui parėmus, Pild. Taryba 
pavedė prezidentui kartu su sekretorium toliau tvarkyti Tėvy
nės, reikalus.

giu, Edmundas Vaičiulis priimtas SLA centro raštinės tarnau
toju, pradedant 1972 m. lapkričio 6 d.

35) Sekretorius A. Budreckis perskaitė Arlene Jusytės pra
šymų, kad šiems akademiniams metams jai būti; paskirta sti
pendija. Prezidentui P. Dargini rekomenduojant, E. Mikužiūtei 
įnešus, A. Chaplikui parėmus, Arlene Jusytei paskirta stipen
dija $200 sumoje iš SLA $200 sumoje iš SLA Moksleivių Fondo.

36) Iždininkė E. Mikužiūtė perskaitė Pittsburgh© universite
to padėkos laišką: ,

“The Chancellor and the Trustees of the University of Pitts
burgh gratefully acknowledge the gift of Lithuanian Alliance 
of America in the amount of $200.00 as a contribution to the 
Lithuanian Room Committee”.

37) Iždininkė E. Mikužiūtė perskaitė IV Lietuvių Tautinių Šo
kių Šventės komiteto iždininko Igno Petrausko padėkos laišką. 
Tarp kitko, ponas Petrauskas rašė:

“IV Tautinių šokių komitetas širdingai dėkoja Lietuvių Su
sivienijimo draugijai SLA už didelę aukų $500.00”.

38) Sekretorius A. Budreckis perskaitė Susivienijimo Lietu
vių Argentinoje pirmininko Juozo R. Stalioraičio padėkos laiš
kų už malonų priėmimų ir garbės ženklelius, Įteiktus jo centro 
valdybos nariams.

39) Iždininkė B. Mikužiūtė pateikė m or gičių komisijos rapor
tą, pranešdama, kad A. Brazaitis morgičius atmokėtas ir iš
duotas satisfakcijos dokumentas. Taip pat pranešta, kad nuo 
praeito suvažiavimo nebuvo nei naujų prašymų, nei naujai iš
duotų morgičių.

Dr. S. Biežiui Įnešus, A. Chaplikui parėmus, morgičiųkomi
sijos raportas buvo priimtas.

40) J. Mileriūtei Įnešus, dr. S. Biežiui parėmus, Pild. Ta
ryba ratifikavo Chase Manhattan Banke safety deposit-dėžės 
atnaujintų išnuomavimų. Toje dėžėje laikomi morgičiai bei kiti 
svarbūs dokumentai. - ’ . , .

41X Sekretorius A. Budreckis perskaitė SLA 3 Kuopos reko
mendaciją paskirti Juozui Juškai stipendiją. X" >.

E. Mikužiūtei Įnešus, dr. Biežiui parėmus, Juozui Juškai buvo 
paskirta $200 stipendija iš SLA Moksleivių Fondo.

42) SLA Pild. Taryba vienbalsiai nutarė Kalėdų ir Naujų Metų 
proga paskirti po $25 draugiškai spaudai. 1

43) Sekretorius A. Budreckis perskaitė Vyriausio Lietuvos 
Išlaisvinimo Komiteto kvietimą dalyvauti Vilko seime, kuris 
įvyks š. m. lapkričio 25-26 d. d. Clevelande. Nutarta Vliko 
seimų pasveikinti raštu.

44) Sekretorius A. Budreckis pranešė apie SLA 216 Kuopos 
padėtį. Mirus sekretoriui J, Zdunskiui, teko ieškoti naujo 
asmens. Kuopos ir kartu Lithuanian Alliance Club pirminin
kas Dombrowiak sutiko eiti finansų sekretoriaus pareigas, iki 
Kuopa išrinks nuolatinį finansų raštininką.

45) Buvo perskaitytas SLA stovio, skundų ir apeliacijų ko
misijos pirm. A. Diržio memorandumas 198-354 Kuopos rei
kalu.

Dr. Biežiui Įnešus, E. Mikužiūtei parėmus, Pild. Taryba pa • 
reiškė pritarimų, kad viršminėtą komisija tęstų savo darbų 
ir reikalų pilnai ištyrus,pateiktų savo rekomendacijas.

46) Buvo perskaitytas SLA 5-tos apskrities pirmininko pra
šymas, liečiantis Kuopų mokesčius SLA 5-tai apskričiai. E. 
Mikužiūtei Įnešus, A. Chaplikui parėmus, dėl savo naujovišku
mo klausimas buvo atidėtas tolimesnei studijai.

47) SLA Cert. Nr. C19716 reikalu, J. Mileriūtei Įnešus, A. 
Chaplikui parėmus, Pild. Taryba ratifikavo pilnos pomirtinės 
sumos išmokėjimų pašalpgavei.

48) Prezidentas P. P. Dargis uždarė Pildomosios Tarybos 
suvažiavimų ir kartu ketvirtųjų sesijų 4 vai. 30 mln, popiet, 
padėkodamas visiems už darbingų suvažiavimų.

Povilas P. Dafgis, PREZIDENTAS

34) Sek. A. Budreckis pranešė, jog.susitarus su Prez. Dar-
•4 i** 'h * $ ♦ > J* Yti •< /
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Tėvynė, 1973 m. vasario 16 d.

Algirdas Budreckis, SEKRETORIUS



SVEIKATOS SKYRIUS
Si SKYRIŲ VEDA SVEIKATOS KOMISIJA:

Dr, Antanas Gussenas Dr, Vaclovas Paprockas Dr, Edmundas Ringus

Proteinu svarba mityboje 
Rašo Dr. A. J. Gussenas

Nūdien gerai žinoma, kad gamtoje yra daugybė įvairių rūšių 
proteinų, kurie būtiniausi gyvybei palaikyti visiems gyviams: 
žmogui, gyvuliams, paukščiams, žuvims ir augmenijai.

Gamtos dėsniai nepamainomi, jie visus gyvius palaiko ir 
tvarko ta pačia teise, kuri vienodai išsiryškina visuose gyviuose, 
būtent: gimimas, augimas, subrendimas, gimdymo biologinis 
savystovumas, pasenimas ir mirtis.

Nėra jėgų pakeisti ar ištrinti nors vienos raidės gamtos 
biologinėj teisėj, gyvybei palaikyti.

Žodis PROTEIN kilęs iš graikų kalbos, reiškia - pirmieji 
valgiai, kurie palaiko gyvybę visuose gyviuose.

Proteinai sumontuoti iš cheminių elementų: anglies, vande
nilio, azoto, deguonies, sieros, jodo, geležies, vario ir kitų ne 
tiek daug svarbių elementų.

Daugiausia proteinų gaunama iš gyvulinės mėsos, paukštie
nos ir augmenijos, jų taip pat yra žirniuose, grūduose, pupose 
ir riešutuose. Vaisiuose proteinų mažai.

Dėja, ne visi žmonės išgali jais naudotis. Nūdien Ameriko
je vargdienių šeimos neturi gana pinigų ne tik sau, bet ir savo 
vaikams nusipirkti geros mėsos, kiaušinių, pieno ir jo produktų. 
Neturtingosios šeimos perka prasčiausią maistą, kuriame stoka 
maistingų proteinų ir mineralinių druskų. O proteinai ir mine
ralinės druskos gerai sveikatai palaikyti būtiniausi, tiek augan
tiems vaikams, tiek suaugusiems.

Mitybos tyrinėtojų specialistų pripažinta, jog žmogus kasdien 
privalo suvalgyti 75 - 100 gramų proteinų maisto. Vaikams, * a
pagal jų amžių, proteinai maiste būtini. Kartais augantis kūnas 
proteinų1 reikalauja veik tiek kiek suaugusio žmogaus. Norint 
išauklėti sveikus ir tvirtus vaikus, jų mityboje nuo pat kūdikys
tės turi būti pakankamai proteinų ir mineralinių druskų, kurios 
būtinos tvirtiems kaulams ir dantims susimontuoti. Proteinų 
viena uncija lygi 24 gramams.

Žinodama kuriuose maisto elementuose yra proteinų}šeimi
ninkė gali lengvai pagaminti valgį, kuriame butų bent 100 gramų 
proteinų, kurių pakaktų vienai dienai.

Proteinų trūkumas valgyje žmogaus kūne išvysto ’’susipai
niojimą”, o labiausia tai} vaikuose. Dėl proteinų stokos pakitėjo 
vaiko veidas, jis atrodo daug senesnis, negu iš tikrųjų yra, nu
stoja budrumo ir gyvumo, vaiko kojų ir rankų audiniai sudžiūsta, 
sųplonėja, o nuo prisirinkusio kūne vandens visas išpunta. Tuo
met seka viso vaiko kūno sistemos užnuodijimas. Sveikatai ir 
gyvybei susidaro dar didesni pavojai.

Tokie vaikai neilgai gyvena. Jie miršta nuo bado - dėl kūne 
susidariusių komplikacijų.

Tie patys simptomai ir ligos paseka ir suaugusius žmonės, 
kurie nesunaudoja reikalingos proteinų normos per dieną.
X------------------------------- —---- ------------------------- -------------

Atsiųsta paminėti
‘DAINOS ir GIESMES* Juozo Gau- 
bo muzikinės kūrybos rinkinys. 
Jame yra 20 dainą ir 4 giesmės, 
kaip sakoma leidinio pirmame 
puslapyje - tai kompozicijos solo, 
mišriam ir vaiką chorams bei 
bažnytinėms apeigoms. Sis leidi
nys skirtas kompozitoriui atminti 
ir pagerbti 10 metą sukaktyje nuo 
Jo mirties.

Prie šio leidinio pasirodymo 
prisidėjo visa eilė Žmonią: Juo
zas Kreivėnas - skatinimu tokį 
leidinį išleisti, Bruno Markaitis 
S. J. kūrinių atrinkimu ir kai ku
riems kūriniams palydinčios mu
zikos kūrinių atrinkimu ir kai 
kuriems kūriniams palydinčios
10

muzikos parašymu, Jonas Zda
nius - gaidą įgraviravimu ir 
spausinimo priežiūra,Mari ja Bir
žiška itė-Žymantienė - viršelio 
projekto sukūrimu ir Vytautas Pa- 
škauskas - šio leidinio finansavi
mu. Išleista Los Angeles, Cali- 
fornijoj, Valės Barnienės rūpes
čiu, leidinio kaina $3, gaunamas: 
1311 McCollum Street, Los Ange
les, Cal. 90026. Šio leidinio paja
mos skiriamos Lietuvių Skaučią 
Seserijai.

'KARYS* - 1972 m. gruodžio mė
nesio leidinys - No. 10 (1487). 
Turinyje: K. Ališausko - Kauty
nės prie Valkininkų ir Rūdiškių, 
A. Gustaitis - ieško medžiagos 
Lietuvos istorinei artilerijai, A.

Visvintas - apie Antrąją Kuopą ir 
daug kitos medžiagos, su Saulių 
skyriumi imtinai. Viršelį puošia 
A. Kučo piešta “Žiema Lietuvos 
miestelyje“. Atskiro numerio kai
na - 80 centą. Redaktorius - Zig
mas Raulinaitis.

‘KELEIVIO KALENDORIUS* - 1973 
metams, redaguotas S. Michelso- 
no, Boston, Massachusetts. Tai 
64 puslapių leidinys, išeinąs į 
pasaulį kasmet Jau nuo 1919 metų. 
Kaina - $1.50, gaunamas adresu: 
Keleivis Publishing Co., 636 
Broadway, South Boston, Massa
chusetts 02127.

‘NAUJOJI VILTIS’ - politikos ir 
kultūros žurnalas, redaguojamas 
dr. Jono Balio - pirmininko, A. 
La i kūno ir B. Nemicko - redakci
nės komisijos narių. Išeina du 
kartu per metus. Si laida pri
klauso 1972 metų II pusmečiui ir 
yra atžymėta Nr. 4. Kaina me
tams $5.00 (už 2 numerius). 
Siame .numeryje rašo - J. Jure
vičius, V. Alantas, A. Diržys, D. 
Saukaitytė, J. Gliaudą, B. Nemic- 
kas, V. Mingėla, A. Gustaitis ir 
A. Laikūnas. Be to yra apžvalgų: 
lietuviškos veiklos, iš šio krašto 
gyvenimo ir spaudos. Paminimos 
naujos knygos. Si NV laida turi 
120 puslapių. Spaudžia VILTIS - 
Cleveland, Ohio. Administracija: 
7150 So. Spaulding Ave., Chicago, 
IB. 60629.

Zigmas Butkus 
liudininkas

Iš okupuotos Lietuvos neseniai 
atbėgęs advokatas Zigmas Butkus 
gruodžio 4-10 dienomis su žmona 
lankėsi įvairiais reikalais New 
Yorke ir apylinkėse. Lietuvos Ge
neralinio Konsulo N. Y. advoka
tų kviečiamas gruodžio 8 d. jis 
dalyvavo liudininku federaliniam 
teisme Trenton, N. J. vienoje pa
likimų byloje. Gerai pažindamas 
sovietinės Rusijos okupuotai Lie
tuvai primestus įstatymus Butkus 
pasirodė kaip efektingas liudinin
kas, kurio parodymais labai pa
tenkintas šią palikimo bylą vedan
tis Generalinio Konsulato advoka
tas.

Teismo posėdyje taipgi dalyvavo 
Lietuvos Generalinis Konsulas 
New Yorke Anicetas Simutis ir 
Susivienijimo Lietuvių Amerikoje 
Sekretorius A. Budreckis kaip ver
tėjas advokato Butkaus parody
mams.

Gruodžio 10 d. Butkai lankėsi 
Philadelphijoje, kame Butkus pa
darė pranešimą lietuvių kolonijai 
apie padėtį okupuotoj Lietuvoj ir 
susitiko su dar nematytais ten gy
venančiais giminaičiais. LGK

Boston, Mass.
SVEČIAI IS GRAIKIJOS

Inž. Virgilijus Strazdas su žmo
na ir dviem dukterim atvyko iš 
Graikijos pas savo tėvus Eleną ir 
Jurgį Strazdus atostogauti.

InŽ. V. Strazdas užsieny dirba 
atsakingą darbą. Jis kelerius įdė
tus dirbęs Pietų Vietname, Irane, 
dabar Graikijoje televizijos sto
ties statybos darbus.

Detroit. Mich.
NAUJA BALFO 76 SKYRIAUS 

VALDYBA

Sausio 28 d. Lietuvių Namuose 
ir BALFo 76 skyrius išsirinko 
naują 1973 metams valdybą. Ka
zys Ražauskas - pirmininkas, Rožė 
Ražauskienė - vicepirmininkė, Li
nas Mlkulionis - vicepirmininkas, 
Vladas Staškus - sekretorius, Cė
sys Sadeika - finansų sekretorius, 
Kazys Sragauskas - iždininkas, 
Petras Dalinis, Regina Garllaus- 
kaitė, Vytas Sirgėdas ir Viktoras 
Nakas - nariai. J Revizijos ko
misiją išrinkti: Mykolas Stonys - 
pirmininkas, Antanas Sukauskas 
ir Antanas Petrauskas - nariai.

KETVIRTOJI SAULIŲ 
KULTŪRINE SAVAITE

Ketvirtoji Kultūrinė savaitė 
šiais metais įvyks birželio 17-24 
d. Union Pier. Stovykla organi
zuoja ir Ja rūpinasi Vytauto D. 
šaulių Kuopa. Chicagoje.

NAUJA DARIAUS IR GIRĖNO 
KLUBO VALDYBA

Dariaus ir Girėno klubas sausio 
28 d. Lietuvių Namuose turėjo me
tinį susirinkimą ir išsirinko 1973 
metams naują valdybą:

Dr. Vytautas Mileris - pirmi
ninkas, Stasys Petrauskas - vice
pirmininkas, Albinas Grigaitis - 
sekretorius, Antanas Norus - fi
nansų sekretorius, Leonas Kalvė
nas - iždininkas, Jonas Atkočai- 
tis - ūkio vadovas ir Edvardas 
Rėklys - tvarkdarys. Susirinkimą 
pravedė Vladas Selenis, sekreto
riavo Antanas Norus. į revizijos 
komisiją išrinkti: Jonas Gaižutis, 
Antanas Sukauskas, Feliksas 
Blauzdys ir Bronius Tatariūnas.

A. GRINIUS

St. James James, L. 1.
ANTHONY VIKRIKAS

Anthony Vikrikas, 84, died Janua
ry 17, 1973 in the home of his daugh
ter Alice Moran.

Mr. Vikrikas was born in Kėdai
niai, Lithuania, son of a Judge. He 
immigrated to the United States in 
1907 and found employment in the 
Pennsylvania coal mines. The work 
was undesirable so he moved to New 
Britain, Connecticut and worked as 
a mechanist and later as a carpen
ter.

In 1912, he married Grace Gri
gaitis and with her encouragement, 
he started his career in the provi
sionbusiness.

In 1921, he moved to Williams
burg, Brooklyn, New York and 
opened his meat market. Ina short 
time he became famous for his 
home-made skilandis and sausa
ges. He was sometimes referred to 
as the “Skilandžių King’\

His wife Grace died in 1954 and 
soon after he lost interest in the bu
siness and closed the doors of his 
shop on Grand and Berry Streets, a 
landmark! or 35 years.

He retired and spent most of his 
time in his home in Lake Ronkonko
ma, L. I.

Tėvynė, 1973 m. vasario 16 d.



Chicago, III.

ALGIRDAS PUŽAUSKAS ĮSTOJO I 
S. L. A. 332 KUOPĄ

Žurnalistas Algirdas Aleksan
dras Pužauskas, Naujieną dien
raščio pirmojo puslapio redakto
rius, Įstojo Į SLA 332 Kuopa.

Gimęs 1921 m. kovo 10 Piati- 
gorsk, Kaukaze 1940 m. Kaune 
baigė Jėzuitų gimnazija, Vytauto 
Didžiojo Universitete studijavo 
mediciną. Mokėsi taip pat Kūno 
kultūros mokytoju kursuose.

Vokietijoje redagavo Greveno 
Zinias. Buvo UN R A lietuvių kal
ba redakcinėj kolegijoj.

Nuo 1947 iki 1958 m. gyveno 
Anglijoje. Bendradarbiavo Euro
pos Lietuvy. Į JAV atvyko 1958 
m.

Boston, Mass.
DAUG NELAIMIŲ

Prieš Naujuosius metus Bosto
ne buvo labai slidu.

Paslydusi Rozalija Petronienė 
per riešą nusilaužė koją.

Dr. Jurgis Gimbutas per riešą 
nusilaužė kairąją ranką.

Dr. Petras Kaladė skaudžiai 
susitrenkė, be . ramentų negalės 
vaikščioti per ilgą laiką.

MEKSIKOS VAKARAS

Sausio 6 d. Elena ir Stasys San
tvarai buvo suruošė “Meksikos c

vakarą”. Elena Santvarienė pa- 
skaitė praeito rudens kelionės J 
Meksiką dienoraštį, o Stasys San
tvaras - tos kelionės Įkvėptų 
eilėraščių. Dr. Jurgis Gimbutas 
su inž. Kaziu Daugėla parodė San
tvarų ir Gimbuto vaizduojančias 
Meksiką skaidres.

KLUBAS PASIPUOŠ 
NAUJOMIS VĖLIAVOMIS

So. Bostono Lietuvių Piliečių 
d-ja Įsigijo A merikos Ir Lietuvos 
naujas dideles vėliavas, kurios 
iškilmingomis dienomis plevėsuos 
lauke virš namų didžiųjų durų, ir 
dvi mažesnės vėliavėlės viduj puoš 
stalą.

Vėliavoms Įsigyti išlaidas pa
dengė O. Vilkienė ir Lencevičius.

STIPRINA TAUTINĘ 
FOND AC IJ^

Jadvyga Tumavičienė vietoj gė
lių, ant mirusios Onos Klškienės 
kapo paskyrė auką SLA Tautinei 
Fondacijal - $10.00. Už auką 
Tautinės Fondacijos vadovybė dė
koja.

Dr. Kazys Bobelis, ALT pirmi
ninkas, būdamas Washington, D. C. 
prezidento Nixono inauguracijos 
iškilmėse, turėjo progos susitikti 
su Sen. Charles Percy. Senatorius 
Percy vėl labai maloniai sutiko 
Senate globoti Vasario 16-toslos 
minėjimą. Taip pat buvo progos 
susitikti su kongresmenu Daniel 
Flood, kuris sutiko Vasario 16-tos 
minėjimą globoti Atstovų Rūmuo
se. Ta proga pakvietė kun. Adol
fą Stašį Kongrese minėjimo dieną 
sukalbėti invokaciją. Minėjimai 
numatyti vasario 15 d. arba 16 d. 
Konkreti data bus pranešta vėliau.

Sen. Percy ir kongresmenas 
Flood jau daug metų sutinka būti 
mūsų Tautos Šventės minėjimo 
globėjai Washingtdne. Jiems lie
tuviai turėtų pareikšti savo pa
dėką. ALT INF.

Centro laišką iš 1973 m. sausio 
mėn. 31 d., mūsų organizacijos 
neveikios reikalais, gavau šiandie 
ir baigęs skaityti - tuoj atsakau.

Kaip jau žinote per paskutinius 
du metus buvau beveik visai ne
darbingas. Turėjau tris operaci
jas, sugaišau daug laiko ligoninė
se ir sveikatą taisydamas namie.

Sustiprėjęs su žmona Eva bu
vome išplaukę laivu Rotterdam Į 
šiltus kraštus poilsiui. Bet žmo
nai susirgus - turėjome skubiai 
grįžt Į namus. Žmona iš laivo, 
New Yorko uoste buvo greitosioms 
nuvežta J St. Mary’s ligoninę, 
Orange, N. J. Ten išbuvo 15 die
nų. Buvo parvežta namo ir čia gy
dytojų priežiūroje per 10 savaičių 
nepasveiko, tad sausio 28 d. buvo 
paguldyta St. Vincent ligoninėje, 
New York City, 7th Ave. ir 11th 
St., Cronin Building, Room 712 - 
Telephęne: 620-0669.

Buvo suplanuota SLA mūsų Kuo
pos veiklą naujiems nariams Įra
šyti pradedant su naujais metais 
po metinio Kuopos susirinkimo. 
Negalėjo Įvykti, atidėta. Atidėti 
ir visi kiti reikalai. 50 metų ve
dybų sukaktį sausio 31 d. paminė
jome St. Vincent's Hospital, New 
Yorke.

Bandome visais galimais būdais 
palaikyti mūsų Kuopą. Kaip žino
te, mūsų Kuopą sudaro beveik visi 
jauni žmonės, išskyrus mane su 
žmona ir prof. J. Žilevičių.

A. S. TREČIOKAS
84 KP., ORANGE, N. J.

~ TAUTINĖS■ > ■ ■< ir AW LAIKRAŠTIS

6907 SUPERIOR AVENUE CLEVELAND, OHIO 44103

Gausiai iliustruotas laikraštis, einąs 2 kartu Į savaitę: - 
trečiadieniais ir penktadieniais.

Prenumeratos kaina metams - $13.00, pusei metų - $7.00.
Susipažinimui - 2 savaites siunčiame nemokamai.

Leidžia Amerikos Lietuviu Spaudos ir Radijo Draugija Viltis.

THE LITHUANIAN DAILY NEWS

PIRMAS IR GERIAUSIAS LIETUVIŲ DIENRA$T1S AMERIKOJE

NAUJIENOS turi savo korespondentus kiekvienoje didesnėje 
Amerikos lietuvių kolonijoje ir įvairiose Europos bei Pietų 
Amerikos valstybėse. _ *

NAUJIENŲ prenumerata yra tokia; Chicagoje ir priemiesčiuose 
metams - $22 pusei metų - $12, trims mėnesiams - $7, vienam 
mėnesiui $3. Kitose JA V vietose metams-$20, pusei metų - $11, 
trims mėnesiams - $6, vienam mėnesiui - $3. Užsieniuose me
tams - $23, pusei metų - $13, vienam mėnesiui $3.

NAUJIENAS gausite, jei pasiųsite čeki,, arba Money order 
tokiu adresu:

1739 S. HALSTED STREET, CHICAGO, ILL. 60608

Keleivis
nu TtfAvt-i i u liimuaman weexi y

Aišku, esate girdėję, kad tai laikraštis, kuris jau eina 67 
metus. Jį vieni giria, kiti peikia, bet visi jį mėgsta skaityti.

Keleivis duoda ir teisinių patarimų, jame rasite gražių ap
sakymų bei eilėraščių. Jis turi ir moterų skyrių.

PRENUMERATA: - METAMS - $7.00.

Užsisakykite KELEIVIO 1972 metu kalendorių. Jo kaina $1.50.

KELEIVIS • 
636 East Broadway 

South Boston, Mass. 02127

PETKUS
TĖVAS R SONUS

MARQUETTE FUNERAL HOME 
kill/ 2533 W* 71st STREET< CHICAGO, III. 
' A > Tdrf.: GRoov.hill «-2J45-»

’ 1Ž 14 10 SO. 50th AVENUE, CICERO, ILL.
f T.tef.; TOwnhaU 3-210M
I UYS MODOtMSKOS K0 Pt YOOS
I AlKATfi AUTOMOBILIAMS PASTATYTI

SHALINS FUNERAL HOME
84-02 JAMAICA AVENUE, WOODHAVEN, N. Y. 11421 

(prie Forest Parkway stoties)
Telefonas 296-2244

Garbingai aptarnauta Koplyčios visose
laidotuvėms • mi* at o dalys*.

F. W. SHALINS ir J. B. SHALINS .
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SLA prezidentas Povilas P. Dargis, dalyvaudamas New Yorke Įvykusiuose SLA Pildomosios Tarybos pasitarimuose, šalia 
organ .zacijos darbo, turėjo ir malonių susitikimų su paskirais SLA nariais. Šioje nuotraukoje jisai matomas būrelyje 
bičiulių, kurie buvo susirinkę paminėti Marytės Vasilkos gimtadienį. Marytė yra 335 Kuopos narė. Iš k. Jd.: Povilas P. 
Dargis, E. Mlkužiūtė, K. Dagienė, Br. Spūdienė. leil. Pr. Spūdis, Danilevičienė, U. Daunorienė, kun. dr. Petras Dagys, A 
C h aplik as, Marytė Vasilka, Ant. Andrulionis iš 308 Kuopos, Dorchester, Mass. S. NARKELIŪNAITPS nuotr.

Akron, Ohio
ENCYCLOPEDIA LITUANICA 

AKRON’O VIEŠAI BIBLIOTEKAI
Geriausias informacinis kūrinys 

apie Lietuvę ir lietuvius yra En
cyclopedia Lituanica. Čia profe
sionalas ir paprastas žmogus gali 
susirasti sau reikalingų informa
cijų apie lietuvius, jų papročius, 
jų kalbų, literatūrų, tautodailę, 
Švietimų, tautos politinius sieki
mus ir k. L Birutės studijų drau
gija Akron’e savo susirinkime 
1973-1-14 nutarė užsakyti Ency
clopedia Lituanica Akron’o viešai 
bibliotekai visuomenei naudoti. 
Už pirmuosius du tomus nusiuntė 
leidėjui ir pinigus tikėdama, kad 
tų pati padarys ir kitos lietuvių 
draugijos - SLA 198 Kuopų ir 
Amerikos lietuvių piliečių klubas 
užsakydamos Enciklopedijos tre
čiąjį šeštąjį tomus. J. P. V.

■j

i
1

Massachusetts valstijos gubernatorius F. W. Sargent pasirašo proklamacijų, skelbiančia Vasario 16- tųjų Lietuvos Nepri
klausomybės Diena. Iš kairės: ALT Bostono skyriaus valdybos nariai SLA viceprezidentas inž. A. Chaplikas, pirm. adv. J. 
Grigalus, gubernatorius F. W. Sargent, O. Ivaškienė, Br. Keturakis.

{

I

Sausio 14 d. Detroite, Lietuvių namuose, Klaipėdos kraSto atvadavimo akademijoj apdovanotieji Saulių Sąjungos žymimais 
ir garbės svečiai. Iš kairės J dešinę sėdi: Stasys SimuliOnas, Petras Bliūdžius, kun. Alfonsas Batonas, gen. Jonas Černius, 
Juozas Augaitls ir Bronius Tatariūnas. Stovi: Kazys Spakauskas, Robertas Selenis, Stefa Kaunelienė, Rasa Biliūnaitė, Re
gina Juškaitė, Vincas Tamošiūnas ir Alfonsas žiedas. K. SR A T AUSKO nuotrauka

į'l

Turkijos spauda apie 
Bražinskų byla

Turkijos žinių agentūra “Anato
lia” 1972 m. gruodžio 30 d. Tur
kijos spaudoje paskleidė praneši
mą apie tą dieną įvykusi Bražins
kų bylos nagrinėjimą. Štai dalis 
iš turkų kalbos išversto praneši
mo:

“Šiandien Įvykusiame teismo 
posėdyje dalyvavo kaltinamųjų ad
vokatai, Salib Sari, Ilyas Gurbur- 
zer ir Arif Cavdar ir taip pat So
vietų Ambasadą atstovaujantis ad
vokatas, kartu su dviem tos amba
sados valdininkais. Kaltinamuo
sius ginantis advokatas Arif Cav
dar kreipė dėmėsi į rusų delsimą 
pristatyti teismui keleivių ir įgu
los narių pareiškimus pastebėda
mas: “Sis delsimas aiškiai daro
mas su tikslu. Komunistinėje san
tvarkoje pakanka vienos dienos 
surasti liudininkus ir gauti jų pa
reiškimus. Rusai deda nepapras
tai dideles pastangas tėvo ir sū
naus ekstradicijąi”.

Toliau advokatas priminė, kad 
avantūristai, kurie užgrobė Turki
jos orlaivi ir privertė ji skrist j 
Bulgariją, ten buvo sutikti sveiki
nimo šūkiais ir yra vaišinami pui
kiausiose vilose, tuo tarpu kai jc 
klijentai, tėvas ir sūnus, laikomi 
kalėjime jau trečius metus.

I tai atsiliepdamas Sovietų Am
basados advokatas Tevfik Arasli 
pasakė, kad “Nėra taip lengva gaut 
penkiasdešimts vieno liudininko 
pareiškimus ir kad yra dedamos 
pastangos jų gavimą paskubinti”, 
į gynėjo tvirtinimą, kad kaltina
mieji esą nekalba pakankamai ge
rai rusiškai Sovietų Ambasados 
advokatas atsakė:

“Aš moku rusiškai. Kaltina
mieji kalba rusiškai labai gerai”.

Gynėjui reikalaujant, buvo pa
klaustas rusų kalbos vertėjas, ar 
kaltinamieji kalba rusiškai labai 
gerai. Vertėjas atsakė, kad “Kal
tinamųjų rusų kalbos mokėjimas 
yra labai silpnas ir kad jie nemoka 
išsireikšti, kad juos būtų galima 
tinkamai suprasti ir kad jie turi 
sunkumų bandydami savo mintis 
išreikšti”.

Gynėjo prašymas, kad jo klijen
tai butų paleisti, buvo atmestas, o 
bylos svarstymas atidėtas kitai 
datai”. RE P.
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